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↑ Nové speciální pedagogické centrum     
Praha 6 otevřela nové detašované pracoviště Speciálně pedagogic-
kého centra při Fakultní mateřské škole, jež městská část zřizuje. 
Detašované pracoviště funguje v prostorách Mateřské školy Parlé-
řova, své služby ale nabízí dětem, které to potřebují, ze všech školek 
zřizovaných městskou částí. Služby zde bude nabízet psycholožka 
a speciální pedagožka. Rozšíření stávajícího centra umožnilo navý-
šení úvazků odborných pracovnic, a tím i navýšení počtu dětí, jimž 
mohou poskytovat odbornou péči.

↑ Pro bezpečnější železniční přejezd v Liboci
Od listopadu do ledna se staly na železničním přejezdu v Liboci 
čtyři dopravní nehody. Praha 6 proto požádala Drážní úřad a Správu 
železnic, aby zvýšily bezpečnost přejezdu. Nejrychleji by šlo doplnit 
před koleje v ulicích U Kolejí i U stanice dopravní značky Stůj, dej 
přednost v jízdě. Více času by si vyžádala instalace závor. Zvažuje se 
i možnost, že by přechod zůstal jen pro chodce, auta by tudy vůbec 
nepřejížděla, čímž by se omezila i tranzitní doprava, která se sem 
v době dopravní špičky přesouvá.

↑ Kácení jasanů ve Střešovických skalách    
Probíhá kácení jasanů v přírodní památce Střešovické skály, poblíž 
tramvajové zastávky Baterie. Odstranit se musí zhruba dvacet 
vzrostlých stromů, tedy asi polovina. Dřeviny trpí nekrózou jasanů, 
nemocné stromy napadají další infekce, které způsobují jejich rychlé 
vyvrácení. Jsou proto nebezpečné pro okolí. V budoucnu by se 
měla vykácená místa opět zalesnit, část ploch bude – v souladu se 
schváleným plánem péče o přírodní památku – záměrně ponechána 
bez stromů.

Foto na titulce: Ondřej Matěj Hrubeš
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Setkání k přístavbě Duhovky 
Ve středu 5. února se od 17.30 hodin koná v tělocvičně 
školy ZŠ Duhovka (Nad Kajetánkou 9) veřejná prezentace 
projektu dostavby budovy gymnázia Duhovka. Veřejnost 
bude mít možnost probrat se zástupci investora podrob-
nosti návrhu stavby, budoucí dopravní obslužnost oblasti, 
úpravy veřejných prostranství v Jílkově ulici a samotný 
průběh výstavby.

Vážené sousedky, milí sousedé, 
vstoupili jsme do třetího roku našeho čtyřletého politického 
mandátu. Svět politiky se začíná připravovat na parlamentní 
volby. Ty komunální, které se nás týkají bezprostředně, nás če-
kají sice až za dva roky, ale již nyní se může naše koalice v Pra-
ze 6 pochlubit řadou splněných a rozběhnutých úkolů, k nimž 
se v programovém prohlášení před dvěma lety zavázala.

V únoru a v březnu budeme představovat výstupy dvou let 
práce zastupitelům městské části. Za poslední dva roky se 
toho povedlo skutečně mnoho. V loňském roce jsme slavnost-
ně otevřeli rekonstruované školy, školky, stavíme nové a naši 
občané mají i nová místa, kam si mohou jít odpočinout, ať je 
to například Stanice 6, nebo Beseda Ořechovka. 

Investice do našeho majetku byly rekordní. V roce 2024 jsme 
investovali 450 mil. korun a současně se nám podařilo rozpočet 
udržet udržet jako vyrovnaný a mírně přebytkový. Na účtech 
máme stále více než 1,5 miliardy korun, které chceme použít 
na významné projekty, jež cílí na zvýšení kvality života na šest-
ce. Mezi nimi je třeba krytý bazén Petynka, přístavba a rekon-
strukce Polikliniky Pod Marjánkou nebo vznik nové kulturní 
scény v rámci plánované výstavby na Vítězném náměstí. 

Čeká nás mnoho práce, ale já i všichni kolegové v zastupi-
telstvu si uvědomujeme, že je potřeba šestku udržet na špici 
nejenom mezi městskými částmi, ale i v kontextu celé Evropy.

Přeji vám hezké jarní prázdniny a příjemné únorové dny.
Jakub Stárek, starosta

Pozvánka na únorovou vycházku   
Petschkové a Bondyové – vily, životy, osudy jsou tématem 
první letošní vycházky s průvodkyní Hedvikou Čenkovou. 
Ta se koná 15. února, sraz je ve 13 hodin na nároží ulic  
Dr. Zikmunda Wintra a Bubenečská. Dozvíte se více o zná-
mých rodinách Petschků a Bondyů, které vlastnily řadu 
nemovitostí a mnoho z nich i na dnešním území Prahy 6. 

Zasedání zastupitelstva
17. jednání zastupitelstva městské časti proběhne v pon-
dělí 24. února od 10 hodin v zasedací místnosti v 6. patře 
Úřadu městské části Prahy 6. Podrobnosti a program 
budou zveřejněny na úřední desce. Od 15 hodin je zařazen 
pevný bod interpelace občanů. Online přenos sledujte 
na praha6.cz a Facebooku.

Anketa k předpolí Písecké brány 
Do 28. února můžete vyplnit anketu k budoucímu 
 uspořádání severního předpolí Písecké 
brány. Otázky do ankety vznikly na základě 
prosincového setkání v Písecké bráně. Vý-
sledky po zpracování najdete na lepsi6. cz, 
budou také sloužit jako podklad k dalším 
úpravám tohoto místa. Podrobnosti na lep-
si6.cz/chci-se-zapojit/
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Zájemci o bydlení v Praze 6 si 
od  letošního roku mohou pronajmout 
obecní byty v elektronických 
aukcích. Oproti jiným metodám jde 
o transparentní a efektivní způsob,  
jak si pronajmout na šestce byt,  
a také o otevřenou soutěž. 
„Po mnoha letech jsme se rozhodli 
inovovat způsob, jakým budeme vybírat 
nájemce obecních bytů. Elektronická 
forma přináší výrazně větší komfort 
všem, kteří se budou ucházet o ná-
jemní byt. Z pohodlí domova si můžou 
prohlédnout fotografie, prostudovat 
plánek nebo si projít virtuální prohlídku 
nabízeného bytu,“ vysvětluje místosta-
rosta pro majetek Petr Prokop (STAN). 
Radnice zachová i osobní prohlídky 
bytů. V elektronické aukci můžou zá-
jemci přihazovat dle vlastního uvážení 
a svých finančních možností. Od elek-
tronických aukcí si radnice slibuje 
zjednodušení výběrového procesu, 
větší transparentnost, ale i lepší výběr 
nájemného do rozpočtu městské části.

První desítku bytů městská část 
dražila 30. ledna. Vyvolávací ceny se 
pohybovaly od 6090 korun za byt 1+1 
o velikosti 29 metrů čtverečních až 
po 15 668 za byt 3+1 s plochou 75 metrů 
čtverečních. 

Nyní radnice připravuje další byty 
do aukce, která by se měla konat v úno-
ru či březnu. 

„Je třeba, aby městská část vyčle-
nila do komerčních pronájmů jen ty 
nejlukrativnější byty, a všechny ostatní 

využívala k podporovanému bydlení,“ 
konstatuje zastupitelka Tereza Hubáč-
ková (Piráti) a dodává, že elektronické 
aukce jsou dobrým krokem, zejména 
kvůli větší transparentnosti.

Krom toho jsou elektronické aukce 
oproti těm klasickým rychlé. Každý 
krok je veřejně dohledatelný.

Jak to funguje 
Radnice pronajímá v aukci byty, které 
prošly rekonstrukcí a nabízejí vyso-
ký standard bydlení. Jsou připraveny 
k okamžitému nastěhování.

Každý zájemce se po registraci a spl-
nění podmínek může účastnit veřejné 
aukce a soutěžit s ostatními o pro nájem 
konkrétního bytu. Samotná aukce 
trvá jednu hodinu. Po uplynutí této 
doby člověk ví, zda byt získal, či nikoli. 
 Pokud ano, podepíše na radnici ná-
jemní smlouvu na dobu určitou, přesně 
na  jeden rok. Pokud nájemce během 
této doby řádně  platí nájem a dodržuje 
všechny předem do hodnuté podmínky, 
smlouva se mu za rok opět prodlouží 
o sedm let. 

„Pevně doufám, že tento způsob 
pronájmu přinese vyšší avizované 
nájemné, což bude zajímavé srovnávat 
s minulostí a posoudit, zda je to tedy 
efektivnější. Je klíčové analyzovat 
náklady spojené s externím subjektem, 
který aukci zajišťuje, a vyhodnotit tak 
efektivitu pronájmu bytů soutěžených 
v elektronických aukcích,“ doplňuje 
zastupitel Jan Chabr (TOP 09). ■

Elektronické aukce 
nájemních bytů

Další aukce 
Zámku Veleslavín 
V úterý 18. února se koná další 
kolo aukce veleslavínského zámku. 
Vyvolávací cena činí 420 milionů korun. 
Zájemci musejí nejpozději do 17. února 
složit kauci 15 milionů korun. 
Jde už o několikáté kolo dražby, v prv-
ním byla minimální cena 580 milionů 
korun. „Také v tomto kole jde o takzva-
né výběrové řízení s elektronickou 
aukcí s dorovnáním, což znamená, že 
Úřad pro zastupování státu ve věcech 
majetkových by v případě vydražení 
zámku umožnil městské části Praha 6 
a hlavnímu městu dorovnat nabídku 
vzešlou z výběrového řízení a zámek zís-
kat,“ říká tisková mluvčí úřadu Michaela 
Tesařová.

Pokud se zámek opět neprodá, Úřad 
pro zastupování státu ve věcech majet-
kových vyhodnocuje proběhlé výběrové 
řízení a následně stanoví další postup. 
„Naší prioritou je pro tento areál nalézt 
definitivního vlastníka,“ říká mluvčí. 
Zámek Veleslavín má do letošního srpna 
nebo do vydražení vypůjčený Praha 6. 
Areál a park zpřístupnila veřejnosti, ko-
nají se zde akce pro děti, komunitní akti-
vity, výstavy nebo kulturní festivaly. ■

Ladronkafest letos 
nebude 
Městská část v letošním roce nevy-
pisuje výběrové řízení na zajištění 
organizace volnočasového festi-
valu Ladronkafest, který se konal 
pravidelně začátkem září. Peníze, 
které takto ušetří, využije na další 
tradiční akce, jako jsou Velikonoční 
zajda, Opera v Šárce, Duše a dušič-
ky nebo Festival ambasád. 
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Tramvají pohodlně a přímo na Strahov byste se měli dostat už za dva roky. 
Podle plánů pražského dopravního podniku a hlavního města by v dalších 
letech měly vést tramvajové koleje například do Suchdola.  

Tramvajové tratě v Praze 6  
Přibydou další kilometry

Loni v říjnu to byl rok, co se po dlouhých letech příprav a šest-
nácti měsících stavby protáhla tramvajová trať z Evropské 
ulice na Dědinu. Od jejího uvedení do provozu sbírá převážně 
pozitivní ocenění, trať odborníci nominovali na Stavbu roku 
dopravní a technické infrastruktury 2024, a kladně ji přijali 
i místní lidé, jak dokazuje příspěvek z internetové diskuze: 
„Nejdřív jsem nadával, ale názor na tramvaje jsem přehodno-
til, když se daly do provozu. Jezdí velmi často, na Veleslavíně 
jsem za devět minut, zatímco busem to kolikrát trvá i půl 
 hodiny,“ říká v diskuzi na Dědinské partě Marin. Lidí spoko-
jených s tramvajovou dopravou by mělo přibývat, jak bude 
přibývat tramvajových tratí. Další z nich – z Malovanky na Stra-
hov – už má stavební povolení a cestující by měla začít vozit 
v roce 2027. 

„Kromě tratě na Strahov je pro nás dopravně klíčová trať 
do Sedlce a na Suchdol. Tramvaje tady nahradí velké množství 
autobusových linek a jak se potvrdilo i na Dědině, když ně-
kam jezdí tramvaj, přiláká to více lidí do MHD. Tramvaj je totiž 
komfortnější a rychlejší než autobusy,“ říká radní pro dopravu 
Ondřej Matěj Hrubeš (ODS) a dodává: „Velmi si proto ceníme 
lidí v dopravním podniku, kteří se léta věnují rozvoji tramvajové 
dopravy. Zásadní je v posledních letech i velká podpora pro 
tento druh dopravy od vedení magistrátu.“ 

Vize do dalších let
Rozvoji tramvajových tratí pomáhá i tlak na ekologickou hro-
madnou dopravu. Hlavní město Praha se ve svém klimatickém 
závazku z června 2019 zavázalo k tomu, že sníží produkci emisí 

Plánované tramvajové tratě

Projekty v prioritní přípravě 
2.4 Malovanka – Strahov
Možná projektová příprava do r. 2030
3.2 Dědina – Dlouhá Míle  
3.4 Nádraží Podbaba – Suchdol 
3.13 Vypich – Nemocnice Motol – Motol 
Ostatní záměry
4.2 Podbaba – Troja/zoo – Poliklinika 
Mazurská 
4.5 Bílá Hora – Sídliště Řepy
4.7 Vlastina – Nádraží Ruzyně 



praha6.cz6

únor 2025Téma vydání

CO2 do roku 2030 o 45 % ve srovnání s rokem 2010. Tramvaje 
v tom pomáhají. Jde o dopravu nejen ekologickou a na provoz 
poměrně levnou, ale i rychlou – zhruba polovina tras ve městě 
vede mimo silnice, a tedy se vyhýbá kolonám aut. K přednos-
tem patří i pohodlí – zatímco autobusy slouží v hlavním městě 
jako prostředek, který často dopravuje lidi z okrajových částí 
k metru, tramvaje jezdí přímo až do centra Prahy, mnoho 
cestujících se tak dostane do cíle bez toho, aby museli pře-
stupovat. Příkladem je i nová trať na Dědinu. Zatímco dříve 
lidé cestou do centra i na Dejvickou minimálně jednou přestu-
povali z autobusu na metro, nyní se dvěma linkami dostanou 
do centra metropole. Linkou 20 projedou přes Malou Stranu 
a Smíchov až na Barrandov, linka 26, která má délku před dva-
cet kilometrů, je dopraví přes Letnou, centrum města k Hlavní-
mu nádraží, přes Žižkov a Strašnice až do Hostivaře. 

Samozřejmě koleje není vhodné položit všude, tramvajová 
doprava má svá omezení. Jde nejen o šířku ulice a výškové 
převýšení, ale také o množství cestujících v lokalitě, kudy 
projíždí. 

O budoucnosti tramvajové dopravy 
Dopravu, stejně jako celý vývoj města na léta dopředu plánuje 
Institut plánování a rozvoje hlavního města Prahy a Dopravní 
podnik hlavního města Prahy (DPP). Ten také vypracoval Stra-
tegii rozvoje tramvajových tratí v Praze do roku 2030, kterou 
schválila Rada hlavního města Prahy již v roce 2017. „Tato stra-
tegie nabízí další možné tramvajové tratě v Praze 6. Patří mezi 
ně prodloužení tramvají až k terminálu Dlouhá Míle, rozšíření 
trati do Suchdola, propojení šestky s Prahou 5 Kukulovou 
ulicí kolem Nemocnice Motol, prodloužení linek z Bílé Hory 

až do Řep nebo nyní nesledovaná odbočka dědinské linky 
k nádraží Ruzyně,“ vyjmenovává Filip Jiřík, projektový manažer 
DPP. Některé z těchto tratí jsou zatím ve stadiu plánů, u jiných 
už začaly první přípravy na realizaci. 

Malovanka – Strahov
Pro tuto stavbu je aktuálně vydané pravomocné povolení 
stavby, na jehož základě se nyní zpracovává dokumentace pro 
výběr zhotovitele. Pokud vše půjde podle plánu, se stavbou by 
se mělo začít příští rok, dokončena má být 2027. Stavba bude 
trvat dvě stavební sezóny proto, že ulice Vaníčkova musí být 
i během ní stále částečně průjezdná. 

Trasa povede z Malovanky Vaníčkovou ulicí až ke stadionu 
Strahov, kde vznikne smyčka. Ozývají se hlasy, zda se s realiza-
cí nemělo počkat na dobu, kdy dojde k revitalizaci stadionu Ev-
žena Rošického na stadion Sparty s kapacitou přes třicet tisíc 
lidí. Opak je pravdou. „Tím, že bude tramvajová trať postavená 
a hotová, mohou se jí přizpůsobit projektanti fotbalové arény. 
Tramvaje pak zjednoduší dopravu při velkých sportovních 
a kulturních akcích, které se zde mají konat – na rozdíl od au-
tobusů mají větší kapacitu, mohou být připravené na kolejích 
a čekat na konec akce, a pak rozvážet návštěvníky po městě,“ 
doplňuje Filip Jiřík. Tento optimismus ale nesdílí Marek Šálek 
z místního spolku Tejnka: „Chtěl bych varovat před domněn-
kou, že tramvaj na Strahov může vyřešit problém, který stojí 
před investory stadionu pro Spartu a českou reprezentaci: 
dopravit sem v den zápasu čtyřicet tisíc diváků. Takové kvan-
tum lidí přesahuje kapacitu hromadné dopravy a hrozí zahlcení 
celé oblasti automobily,“ říká a dodává, že Strahov si tramvajo-
vou linku zaslouží. Zejména studentům ze zdejších kolejí budiž 
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přáno spojení se školou a zbytkem města pohodlnější, než 
jsou autobusy.

Při standardním provozu se počítá s tím, že jedna z linek 
bude jezdit přes Vítězné náměstí, aby zjednodušila dopravu 
studentů z kolejí do dejvického kampusu. Dojde také k úpravě 
zastávky Malovanka na Bělohorské ulici, ta se posune směrem 
k Pohořelci, aby jedna zastávka sloužila jak linkám mířícím 
na Strahov, tak Bílou horu.  

Dědina – Nádraží Dlouhá Míle
Nová tramvajová trať na Dědinu by se mohla prodloužit o další 
kilometr a mít konečnou až na Dlouhé Míli, tedy v místě, kde 
se plánuje vlaková zastávka nové železnice z Prahy do Kladna 
s odbočkou na letiště Václava Havla a také velké P+R parkovi-
ště pro několik tisíc aut. Sloužila by i zákazníkům nedalekého 
OC Šestka. Nová trať by pokračovala ze současné smyčky 
Dědina, křížila Pražský okruh a stočila se obloukem do ulice 
Fajtlova. V prostoru dnešních zastávek autobusů by vznikla za-
stávka Nádraží Dlouhá Míle a za ní smyčkové obratiště. Původ-
ně se uvažovalo, že by vedla až na staré letiště, tedy k Termi-
nálu 3, od toho se ale prozatím upustilo. Letos by měl DPP najít 
projektanta, který stavbu začne připravovat. Stavba trati se 
koordinuje se stavbou železnice, poté by zde vznikl univerzální 
terminál, kde by se křížily různé druhy dopravy, a také zde mají 
být rozsáhlé kapacity pro parkování.

Vypich – Nemocnice Motol – Motol 
Tato plánovaná trať je vedena v celé délce Kukulovy ulice. Nyní 
tudy jezdí pouze autobusy, z nichž by trať mohla nahradit linku 
180. Tramvaj by propojila Prahu 6 s Prahou 5 - Bělohorskou ulici 
s Plzeňskou. Posílila by dopravu k Nemocnici Motol, kam by se 
dalo dojet bez přestupování například z Letné. 

Stavba této trati se bude plánovat a projektovat společně 
s přechodem autobusových linek 174 a 184 na trolejbusové. 
Přesný časový harmonogram prací ale ještě neexistuje. 

Podbaba – Suchdol 
Záměr vybudovat tramvajovou trať do Suchdola se datuje 
již do minulého století. Komplikuje ji fakt, že trať se nachází 
na území tří městských částí – Prahy 6, Suchdola a Lysolají, 
a že zde vlastní pozemky nejen město a městské části, ale 
i řada soukromých firem a osob. Nicméně trasa, kudy mají vést 
koleje v Praze 6, je od roku 2016 daná a stabilizovaná. Stejně 
tak se všichni shodují na její potřebnosti, protože na trase 
nejen vzniká řada nových developerských projektů, ale také 
se rozvíjí areál České zemědělské univerzity v Suchdole, jejímž 
studentům by měla sloužit. Autobusy 107 a 147, které sem zajíž-
dějí nyní, ve špičce svou kapacitou často nestačí, navíc někdy 
uvíznou v kolonách aut. Proto se plánuje, že v Podbabské 
a Roztocké ulici by se koleje nacházely mimo vozovku, což by 
dopravu hodně zrychlilo. Nebyl by to jediný komfort pro ces-
tující. Zatímco současné autobusy končí na Vítězném náměstí, 
tramvaje by pokračovaly do Prahy 1, 7 a 8. Mnoha lidem by tak 
odpadlo alespoň jedno přestupování, někteří by se do cíle do-
stali bez něj. Trať by pomohla i Kulaťáku, odkud by tak zmizela 
část autobusů.

V letošním roce hledá DPP zhotovitele pro studii dopadu 
na životní prostředí EIA, následovat bude příprava této studie. 

Podbaba – Troja – Bohnice 
Také na tuto trasu probíhá výběr zhotovitele komplexní studie 
EIA, pak dojde na přípravu studie. 

Trasa by měla začínat na současné konečné Nádraží Podba-
ba a částečně se překrývat s tramvají do Suchdola. Součástí 
tohoto společného úseku bude nová zastávka Hydrologic-

ký ústav. Na úrovni ostrohu Císařského ostrova se odpojuje 
od trati na Suchdol a přes most směřuje do Podhoří, kde 
vznikne zastávka u nového vstupu do zoo. Dále bude tramvajo-
vá trať pokračovat do Bohnic do ulice Mazurská, tady se bude 
nacházet zastávka Poliklinika Mazurská. Pro tento úsek trasy 
bude prověřeno více variant, jako technicky nejpravděpo-
dobnější se dosud jevilo vybudování tunelu. Následně se trať 
odbočením jižně dostane do ulice Lodžská a napojí se na již 
připravovanou trasu Kobylisy – Bohnice.

Díky této trase dojde k rychlému přímému spojení Prahy 6 
a Prahy 8 městskou hromadnou dopravou. 

Bílá Hora – Jiviny 
V podobě barevných čar v návrzích územních plánů se v Praze 
nachází i další tratě, z nichž vybereme jedinou. Ta by mohla 
vést z Bílé Hory dále rozšířenou Karlovarskou ulicí do Prahy 17 
na jejím území možná až do Řep a dále na Zličín. Jedná se však 
o výhledový záměr, který zatím připravuje Institut plánování 
a rozvoje hl. m. Prahy a práce jsou na samém začátku u studií 
k územnímu plánu. ■

Trolejbusy místo autobusů
Požadavky na trvalé snižování emisí a odstoupení od fo-
silních paliv vedou hlavní město i DPP k hledání alterna-
tiv ke konvenčním naftovým autobusům. Z provedené 
analýzy, čím je nahradit, vyšly nejlépe nejen tramvaje, 
ale také parciální trolejbusy, které v Praze 6 již jezdí 
na lince 59 na letiště. Mají tu přednost, že pro ně není 
třeba stavět trolejové vedení po celé trase, ale pouze 
v části, a zároveň s sebou nemusí vozit velké množství 
baterií, které je nutno dlouze nabíjet. Trolejbus během 
jízdy pod trolejovým vedením a při stání na konečné do-
bíjí baterii, která slouží jako pohon při jízdě bez vedení. 
Nyní se v Praze 6 připravuje proměna autobusové linky 
131 na Hanspaulku na trolejbusovou. Kde je to možné, 
tam DPP využívá pro trolejbusy společnou infrastruktu-
ru s tramvajemi, například trolejbusy na letiště a tram-
vaj na Dědinu mají společnou měnírnu pro zásobování 
elektrickou energií. Daří se také slučovat trolejové 
sloupy s veřejným osvětlením. Stavba tratí je tak levnější 
a město není přeplněné sloupy.

↑ Vizualizace nové tramvajové točny na Strahově
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Podporujete rozšiřování  
tramvajových tratí v Praze 6?

Tramvaje 
na Strahov by 
měly jezdit za dva 
roky, další tratě se 
připravují.

Mariana Čapková  
(PRAHA 6 SOBĚ)
Rozhodně ano! Praha sobě 
dlouhodobě prosazuje 
rozvoj tramvajové dopra-
vy, což potvrzují i výsledky 
naší práce. K tramvajovému 
„boomu“ posledních let ze 
strany Magistrátu výrazně 
přispěl Adam Scheinherr, 
náš náměstek pro dopravu 
v předchozím období. Naším 
přičiněním vznikly nové tratě, 
jako je spojení na Dědinu, 
prodloužení z Modřan do Li-
buše nebo trať na Holyni, 
která výrazně zlepšila spojení 
pro obyvatele Slivence. A tím 
to nekončí – mezi připrave-
nými projekty vyniká napří-
klad prodloužení tramvaje 
ke kolejím na Strahov, které 
už získalo stavební povolení. 
Zahájení stavby je plánováno 
na jaro 2026.
Na Praze 6 podporujeme 
všechna plánovaná prodlou-
žení: na Suchdol a dál do Ho-
roměřic či Přílep, propojení 
Prahy 6 a Prahy 8 přes nový 
most se zastávkou u ZOO 
i strategické prodloužení 
tramvajové trati až na Letiště 
Václava Havla. Klíčové je také 
propojení Vypichu s Plzeň-
skou ulicí přes Kuklovu.
Jsme přesvědčeni, že tram-
vaje jsou klíčem k moderní, 
ekologické a efektivní dopra-
vě. A jako Praha sobě máme 
nejen jasnou vizi, ale také 
výsledky, které dokazují, že 
to dokážeme dotáhnout. ■

Ondřej Matěj 
Hrubeš   
(Koalice ODS  
a KDU-ČSL) 
Osobně podporuji tramva-
jovou dopravu již od dět-
ství. Tramvaje, v kombinaci 
s metrem a chůzí, předsta-
vují nejlepší způsob dopravy 
ve městě. Proto jsem vždy 
oceňoval, že ODS v Praze 6 
podporovala rozvoj tram-
vajové dopravy, ať už šlo 
o realizaci prodloužení tram-
vajové trati v Podbabě, nebo 
na Dědinu.
Praha 6 patří mezi nejtram-
vajovější městské části. 
Čtveřice radiál (Bílá hora, 
Petřiny, Dědina, Podbaba) 
obsluhuje většinu území, při-
čemž tratě na šestce vedou 
na samostatném tělese. Díky 
tomu jsou tramvaje v Pra-
ze 6 oblíbené, protože jezdí 
rychle a včas, bez zdržení 
v kolonách.
Velkou radost mám z posled-
ních let, kdy se hlavní město 
rozhodlo dát tramvajím opět 
„zelenou“. Staví se a pro-
jektují nové tratě. V Praze 6 
netrpělivě čekáme na stavbu 
tramvajové trati na Strahov 
a přes Sedlec na Suchdol, 
které zároveň ulehčí od au-
tomobilové a autobusové 
dopravy Dejvicím. Podporu 
má také trať na Dlouhou 
Míli nebo kolem motolské 
nemocnice. Potenciál vidíme 
i v prodloužení trati z Bílé 
Hory směrem k Pražskému 
okruhu. ■

Petr Palacký  
(STAN s podporou 
Zelených)
Na první pohled by se mohlo 
zdát, že na šestce už máme 
v podstatě hotovo. Tramvaje 
na Bělohorské, Střešovic-
ké/Na Petřinách, Evropské 
a Jugopárty tvoří neod-
myslitelnou kostru veřejné 
dopravy v naší městské 
části. Poskytují ekologické 
a komfortní spojení, které je 
díky rekonstrukcím tratí i ob-
nově vozového parku tišší 
než v minulosti. Ale hotovo 
ještě zdaleka není. Nezbyt-
ně potřebujeme tramvaje 
do Suchdola, které by nahra-
dily přeplněné autobusy 107 
a 147 a zároveň by obslou-
žily lokality v Sedlci urče-
né k nové výstavbě. Až se 
podaří postavit tramvajové 
spojení s Trójou, Bohnicemi 
a Kobylisy, přijde nám tato 
možnost přepravy natolik 
přirozená, že jenom obtížně 
budeme vzpomínat na dobu, 
kdy tomu tak nebylo. Rozvoj 
tramvají by se zároveň neměl 
zastavit jenom na hranicích 
Prahy, doufám proto, že se 
podaří tramvaj ze Suchdola 
dotáhnout až do Horoměřic. 
A úplně na závěr se přiznám, 
že sním o tom, že jednou 
budou tramvaje natolik 
 bezhlučné, abychom mohli 
přemýšlet o jejich trasování 
Dejvickou ulicí. ■

KOALICE
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Pavel Fiala    
(TOP 09)
Podporujeme. Tramvaj = 
odlehčení od automobilo-
vé a autobusové dopravy 
a provoz bez emisí. V mi-
nulosti jsme proto podpo-
rovali i tramvajové spojení 
na Dědinu. Nyní se na území 
Prahy 6 připravují tři nové 
tratě – ke kolejím na Strahov, 
spojení Vypichu a Motola 
a trasa z Podbaby do Such-
dola. Za důležitější pova-
žujeme tu třetí. V ideálním 
světě by v kombinaci se 
záchytnými parkovišti mohla 
konečně přispět ke snížení 
počtu automobilů Středo-
čechů projíždějících ulicemi 
Podbabská a Jugoslávských 
partyzánů. Stavby podobné-
ho druhu samozřejmě nepři-
náší jen nadšená očekávaní. 
Na Dědině projekt tram-
vajové trati původně čelil 
značnému odporu místních 
obyvatel. Po roce provozu 
se nicméně většina “remca-
jících” přesunula do skupiny 
spokojených. Zpožděnou 
výstavbu parkovacího domu 
nechme stranou. To je jiný 
smutný příběh … ■

Martin Suchan   
(Česká pirátská 
strana) 
Tramvajová síť v Praze 
zažívá v posledních letech 
nebývalý rozvoj. Příkladem 
je i nová trať na Dědinu, 
která již více než rok zajiš-
ťuje místním obyvatelům 
komfortní cestování do prá-
ce, do školy i za zábavou. 
A tramvají na Dědinu to 
zdaleka nekončí! Jsem rád, 
že již v této dekádě plánuje 
hlavní město Praha realizo-
vat jen na Praze 6 hned tři 
další nové trati, a to na Stra-
hov, z Vypichu do Motola, 
a z Podbaby do Suchdola. 
Jak říká náměstek primá-
tora pro dopravu Zdeněk 
Hřib: „Je třeba do toho 
říznout!“ Rozvoj tramvajo-
vých tratí v Praze podle mě 
rozhodně dává smysl. Jsou 
rychlé, ekologické a zajišťují 
plynulou dopravu v rámci 
jednotného systému MHD. 
Pražská doprava totiž připo-
míná orchestr: každý nástroj 
musí být dobře sladěn, aby 
celek fungoval – od nových 
tratí přes P+R parkoviště až 
po zóny placeného stání. 
A proč to všechno? Čím 
hustší bude tramvajová „pa-
vučina”, tím snáze se po Pra-
ze budeme pohybovat, a to 
je cíl, který si zaslouží naši 
podporu. ■

Alena Melzerová     
(Trikolora+SPD)
Ano, ale jde o to - za jakou 
cenu a jak efektivně. Tram-
vaje jsou důležitou součástí 
MHD, ale důležitá je i auto-
mobilová doprava. Praha 6 
zablokovala už 2 ulice na zá-
kladě ankety, kterou uspořá-
dala pro nešťastné obyvatele 
a chystá se na totéž už ve 3. 
lokalitě. Položte obyvatelům 
neřešitelnou otázku, zda ulici 
zablokovat a přijíždět pak 
každý jen z jednoho směru. 
Nebo nezablokovat a trpět 
tak obrovským provozem 
automobilů, které tudy 
projíždějí, aby se vyhnuly 
kolonám. Důležitější než 
rozšiřovat tramvajové tratě 
tak je pro lidi zprůjezdnit 
Prahu 6 a okolní čtvrti pro 
auta. A nejdůležitější z to-
hoto pohledu je urychlení 
a nezdržování dostavby SZ 
okruhu Prahy a na něj nava-
zujících radiál a také záchyt-
ných parkovišť pro ty, kteří 
dojíždějí za prací. Důležité je, 
aby do té doby bylo možné 
projet Prahou 7 a Prahou 1 
na mosty a dále. Nevytlačo-
vat kolony tam, kde je řidiči 
přirozeně začnou objíždět 
vedlejšími ulicemi. Omezová-
ní individuální dopravy, roz-
šiřování BUS pruhů, zřizování 
světelných závor a zdražová-
ní stání v placených zónách 
se jeví protismyslně. ■

Martin Polách 
(ANO 2011)
Tramvaj je typ MHD, který 
máme rádi, je městotvorný, 
protože jezdí tam, kde bydlí 
lidé, je ekologický a tichý, 
a především jezdí po povr-
chu. Tramvají se přiblížíte 
na metro, nebo popojedete 
kousek po Šestce. Máme to 
štěstí, že na Šestce začínají/
končí tři důležité tratě, každá 
se dvěma linkami. Minulý rok 
se podařilo otevřít dlouho 
připravovanou trať na Dědi-
nu, což vnímám jako velký 
úspěch, nicméně hodně 
práce je ještě před námi. 
Prodloužení Šárecké větve 
na staré, možná i na nové le-
tiště Václava Havla má spíše 
lokální význam a je důležitá 
pro budoucí rozvojové plo-
chy mezi okruhem a letiš-
těm. Zásadní je ale prodlou-
žení z Podbaby do Suchdola, 
k P+R Výhledy s odbočkou 
přes řeku do Zoo a Prahy 8. 
Především trať do Suchdo-
la je nesmírně důležitá pro 
odbourání autobusových 
linek na Jugoslávských par-
tyzánech a zrušení nádraží 
na Vítězném náměstí, které 
čeká na svou rekonstrukci. 
Připravované odbočení z Ma-
lovanky na Strahov by stejně 
tak nahradilo studentskou 
linku 143. ■

OPOZICE
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Příprava strategického plánu, důležitého dokumentu, který 
stanoví vizi a vlajkové projekty městské části na více než 
deset let, postoupila do své druhé části. Dokončuje se 
analytická zpráva, která mapuje život v Praze 6, a začíná 
příprava priorit a cílů na následující roky.

Příprava strategického 
plánu je v druhé polovině

Analytická zpráva, která obsahuje klí-
čová sdělení o životě v Praze 6 a vývoj 
za poslední roky, zahrnuje mimo jiné 
výsledky dotazníkového šetření z loň-
ského června, kterého se zúčastnilo 
2671 respondentů, informace ze setkání 
osmi pracovních skupin a ze souběžně 
probíhající diskuze několika desítek 
politiků a odborníků. Koncem loňského 
roku se v usedlosti Ladronka uskutečnil 
workshop k vizi, který otevřel disku-
zi o směřování Prahy 6 do dalších let 
a kde byl prostor na debatu o prioritních 
tématech a oblastech rozvoje. Kromě 
vedení městské části, radních a zástup-
ců opozice se ho účastnili také zástupci 
městského úřadu, městských organi-
zací a místní osobnosti. „Vizionářský 

workshop byla výborná příležitost věcně 
a do hloubky prodiskutovat budoucnost 
šestky bez ohledu na to, kdo je koalice 
a kdo opozice. Jsem za to rád. Doufám, 
že v podobném duchu bude příprava 
strategie pokračovat,“ říká zastupitel 
Ondřej Vykoukal (Piráti). Mezi nejdůleži-
tější projednávaná témata patřily veřej-
ný prostor, bydlení, vzdělávání, doprava 
a mobilita nebo ekonomická témata. 

„Od počátku se snažíme připravit 
strategii, která bude dynamická, čtivá, 
praktická a neskončí po dokončení 
v šuplíku, jak se u podobných materiálů 
bohužel často stává. Výsledek chceme 
srozumitelně prezentovat veřejnosti 
a vytvořit základní ‚jízdní řád‘, podle 
kterého může v příštích deseti letech 

bez obav a na základě všeobecné shody 
uhánět vlak naší městské části,“ konsta-
tuje místostarosta Petr Prokop (STAN), 
který má přípravu strategického plánu 
v gesci. Podle opozice by však měla mít 
městská část připravenou dlouhodo-
bější vizi. „Chystaný strategický plán 
na dobu 10 a více let Praze 6 nezajišťuje 
dostatečnou věrohodnost. Měla by 
mít svůj strategický plán definovaný 
do roku 2050. Chystaný dokument 
tak nelze považovat za strategický, ale 
pouze za plán rozvoje s krátkodobými 
vizemi,“ myslí si zastupitelka Eva Smut-
ná (TOP 09).

Cíle na dalších deset let
Strategie rozvoje je zastřešující rozvojo-
vý dokument městské části s přesahem 
do následujících deseti a více let, nehle-
dě na změny politického vedení radnice. 
Analytickou zprávu budou na únorovém 
jednání probírat zastupitelé a uskuteční 
se dalších osm setkání odborníků v pra-
covních skupinách. Své pokračování 
bude mít i vizionářský workshop, který 
naváže na diskuzi k prioritám a pro-
jektům i samotnou realizaci strategie. 
Na jaře by mělo také proběhnout veřej-
né setkání, jehož součástí bude diskuze 
o navrhované podobě strategie. Důleži-
té informace najdete na lepsi6.cz.■
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Vily a celé území Na Špejcharu při třídě Milady Horákové 
desetiletí chátrají. Jak toto místo využít ve prospěch 
všech, mělo ukázat takzvané testovací plánování. 

Budoucnost vil Na Špejcharu

„Cílem testovacího plánování bylo 
porovnat různé scénáře rozvoje území, 
například míru zastavěnosti, návaznos-
ti na veřejná prostranství, vztah mezi 
stávající a novou zástavbou a na zá-
kladě těchto alternativních scénářů 
rozvoje a se zohledněním výstupů se 
zapojení místních obyvatel formulovat 
doporučení pro revitalizaci a rozvoj této 
lokality,“ vysvětluje princip místosta-
rosta pro územní rozvoj Václav Kožený 
(ODS). Poradní výbor, který testovací 
plánování řídil, byl složený z českých 
a zahraničních architektů a urbanistů, 
ale i zástupců Prahy 6, Institutu plá-
nování a rozvoje hlavního města Prahy 
a soukromého vlastníka většiny řešené-
ho území společnosti Lordship Group. 
Poradní výbor pak směřoval práci čtyř 
architektonických týmů, které prověřo-
valy možnost revitalizace lokality, které 
by vyho vovalo jak představám města, 
tak i soukromého vlastníka. V rámci tes-
tovacího plánovaní proběhly workshopy 
s pracovní skupinou zahrnující zaměst-
nance relevantních odborů městské 
části ale i památkáře nebo experty 
na dopravu. Během minulého roku taky 
proběhly čtyři setkání s místními oby-
vateli i lidmi z celé šestky, aby se s nimi 
diskutovalo o současném stavu území 
a sbíraly komentáře k alternativním 
scénářům rozvoje.

Na závěr testovacího plánování for-
muloval poradní výbor třináct principů 
rozvoje území, které formalizuje re-
gulační výkres připravený IPR Praha. 
V listopadu byly principy i regulační 
výkres schváleny Radou městské části 
Prahy 6. „Závěry testovacího plánování, 
tedy sadu principů a regulační výkres 
území, budeme respektovat při přípravě 
záměru,“ říká Rostislav Novák, zodpo-
vědný za vedení společnosti Lordship 
v České republice. Jaké jsou vize pro 
toto území? 

Zachování tří vil
V dokumentu Principy rozvoje území se 
praví, že stávající vily jsou důle žitými 
prvky této oblasti. Proto by měly být 
přednostně zachovány a obnoveny 
budovy, které mají kulturně historickou 
hodnotu. To platí zejména pro tři vily ze 
současných pěti – s čísly popisnými 179, 
229 a 109. U dalších záleží na majiteli, 

zda je zachová, či nikoli. „Budeme  
se řídit principy a počítáme s tím, že 
tyto tři vily zachováme,“ upřesňuje 
 Rostislav Novák.

„Vily jsou důležitými prvky této oblasti 
a jejich hodnota je nevyčíslitelná. Jsem 
rád, že k závěrům dochází i developer, 
ale rozhodně ještě není vyhráno. Stále 
platí, že za stav svého majetku deve-
loper nese přímou odpovědnost a jen 
naše politická liknavost mu umožnila 
nechat unikátní vily tak šíleně chátrat, 
že až ohrožují své okolí,“ podotýká 
zastupitel Ondřej Chrást (Piráti) a dodá-
vá, že současná participace se jeví jako 
úspěšná, ale je třeba pozorně sledovat, 
kam se vyvine, a za vily i nadále bojo-
vat. U vil, které nepůjdou zachránit, se 
odborníci nepřiklánějí k tomu, aby je 
nahradily jejich napodobeniny, ale aby 
v rámci rekonstrukce byly vily obnoveny 
architektonicky přijatelným způsobem. 
Aby se předešlo jejich dalšímu chátrání, 
měly by se zachované vily renovovat 
nebo transformovat ještě před tím, než 
zde vznikne nová výstavba. 

Právě zachování vil kvitovali lidé, kteří 
se účastnili workshopu představujícího 
výsledky testovacího plánování. „Jsme 
rádi za každou vilu, která zde zůstane. 
Bude-li to více než ty tři, místu to jen 
prospěje,“ shodovali se sousedé z neda-
leké Slavíčkovy ulice. 

Nová výstavba 
Nová zástavba podél třídy Milady Horá-
kové by měla odpovídat současnému 
charakteru této ulice a navazovat na šir-
ší kontext města a Letenských sadů. 
Z toho vyplývá, že budovy podél třídy 
Milady Horákové mohou dosahovat ma-
ximální výšky 22 metrů, zatímco smě-
rem k Slavíčkově ulici je to maximálně  
19 metrů. Celková hrubá podlažní plo-
cha všech staveb, včetně zachovalých 
vil, nemá překročit 25 000 metrů čtve-
rečních hrubé podlažní plochy, z nichž 
jen 23 000 může být nad současným 
terénem. Podle zastupitelky Evy Smutné 
(TOP 09) je taková regulace zástavby 
pro dané místo předimenzována a ne-
respektuje v dostatečné míře charakter 
okolní zástavby. „Výsledek testovacího 
plánování je rozporuplný. Je zřejmé, že 
nejde o konsensus všech zúčastněných 
skupin aktérů, ale že převážily zájmy 

vlastníka, přičemž zájmy ostatních 
nebyly dostatečně zohledněny,“ říká 
zastupitelka.

Více menších objektů
Návrh pracuje s tím, že na tomto místě 
vznikne několik menších objektů, nikoli 
jedna velké budova, o níž se v minulosti 
také uvažovalo. Regulace v územním 
plánu umožňuje smíšené využití, neboť 
toto území je součástí centrální městské 
zóny. Nové budovy se budou doplňo-
vat se zachovanými vilami a minimálně 
na dvou místech by měl zůstat volný 
průchod, aby bylo možné přecházet 
mezi ulicí Milady Horákové a zelenou 
radiálou. 

Prostor kolem zelené radiály 
Návrhy počítají i s proměnou této lokali-
ty, která vznikne po umístění vlakového 
spojení do tunelu, kdy místo dnešních 
kolejí má být takzvaná zelená radiála, 
tedy volnočasový prostor, stezka pro 
pěší i cyklostezka. Nové budovy by měly 
být – na rozdíl od současných vil – ote-
vřené i směrem k novému zelenému 
koridoru. Proto sem bude možné umístit 
kavárny, bistra a další občanskou vyba-
venost. Zelený koridor by měl mít nefor-
mální, nepravidelný vzhled s vloženými 
parky, které budou sloužit jako přechod 
k vilové čtvrti v této části Bubenče. Za-
hrady vil ve Slavíčkově ulici by měly mít 
právo na přístup k tomuto nově vzniklé-
mu veřejnému prostranství. 

Zakrytí tunelu 
Poradní výbor také doporučil, aby se 
nad vjezdem do Dejvického tunelu 
umožnilo naplánovat další budovu, která 
by ho zakryla, což by zvýšilo kvalitu třídy 
Milady Horákové. Toto však nebylo před-
mětem testovacího plánování, šlo pouze 
o doporučení poradního výboru pro 
budoucí rozvoj zástavby podél severní 
hrany ulice Milady Horákové. ■
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Na bubenečském hřbitově Na Skalce se pohřbívalo 
do roku 1888. Poté prostor o velikosti více než tisíc metrů 
čtverečních, umístěný u zdi Stromovky, jen dvě stě metrů 
od kostela svatého Gotharda začal pomalu chátrat. To se 
nyní změní, do pěti let by zde mohlo vzniknout nové místo 
rozloučení.

Proměna hřbitova Na Skalce

Zatímco někteří mohou považovat býva-
lý hřbitov za nezajímavý kout města, jiní 
v něm spatřují místo s neopakovatelným 
géniem loci a potenciálem budoucího 
využití. K těm druhým patří i správce to-
hoto pozemku, jímž je městská příspěv-
ková organizace Hřbitovy a pohřební 
služby hl. m. Prahy. Ta se rozhodla místo 
proměnit. Pro nalezení budoucího využi-
tí zvolila formu soutěžního workshopu, 
kdy návrh nevzniká jen u stolu v archi-
tektonickém studiu, ale i během návštěv 
přímo v řešeném místě, a to mimo jiné 
i s diskuzí a participací obyvatel čtvrti. Ti 
to vítají. „Místo je jedním z mement už 
z velké části zaniklého starého Bubenče 
a pro nás lidi spjaté s místem je jeho 
revitalizace vítanou připomínkou toho, 
odkud pocházíme a kam směřujeme,“ 
říká místní rodák a zastupitel Vladimír 
Šuvarina (ODS). 

Jednoduchost se cení
Jako nejlepší byl v dvoukolové soutěži 
vybrán návrh týmu Roman Brychta Ar-
chitekti. Hodnotící komise návrh upřed-
nostnila před ostatními, neboť nabídl 

nejcitlivější řešení, které je zároveň rea-
listické a jednoduché. Hlavní myšlenkou 
projektu je vytvořit pietní místo – před-
běžně označené jako Místo rozloučení 

– především pro ty, kdo z nejrůznějších 
důvodů nemají v Praze svůj hrob a pozů-
stalým tak chybí místo, kde by se mohli 
se svými blízkými třeba i po delší době 
rozloučit nebo chodit na ně vzpomínat. 
Zároveň projekt reaguje na specificky 
pražskou situaci, kdy polovina pozůsta-
lých volí kremaci bez obřadu, a snaží se 
vytvořit prostor pro důstojné a individu-
ální rozloučení.

Realizace ve třech fázích
Proměna hřbitova je rozfázovaná do tří 
etap a skončit má v roce 2030. V sou-
časné době se čeká na podepsání 
smlouvy s vítězem soutěže; teprve poté 
bude možné zahájit první kroky vedoucí 
k nové podobě tohoto zajímavého místa.

V první etapě, která má být hotová 
letos, se bude pracovat na přístupu 
k hřbitovu. Po celé délce stoupání při-
bude zábradlí. Brána by se měla posu-
nout výše do místa s mírnějším svahem. 
Břečťan, které nyní prorůstá celým hřbi-
tovem, by se měl jednoduše prořezat, 
aby na hřbitově vznikly cestičky. Záro-
veň bude provedeno prořezání nebez-
pečných dřevin a odstranění náletů. Aby 
byl pohyb po hřbitově bezpečný, bude 
třeba zasypat dutiny některých hrobů, 
které se během let propadly. 

Místo rozloučení
Hlavní proměna nastane v druhé fázi, 
během níž by zde mělo vzniknout Místo 
rozloučení. Tím bude kruhová plocha 
uprostřed hřbitova obklopená stromy, 
která umožní různé formy individuálních 
či skupinových obřadů rozloučení či 

← V současnosti uzavřený hřbitov by se měl 
proměnit v Místo rozloučení.

Letos by se měl zlepšit pří-
stup ke hřbitovu. Vizualizace 
Roman Brychta Architekti
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vzpomínání. Samotné pěšiny i obřadní 
místo vzniknou na urovnaném terénu. 
Kolem bude několik pevných laviček, 
na hřbitově bude k dispozici i další 
nábytek, který lze přesouvat podle 
potřeby. Pietní kruh bude jediné mís-
to, kde dojde k větším úpravám; okolí 
zůstane stejně jako teď se vzrostlými 
stromy a zarostlé břečťanem. Zásahy 
do zeleně budou jen malé, odstraní se 
stromy v místě dostavby původních zdí 
a tam, kde mají být přístupové cesty, 
pokácí se dřeviny ve špatném stavu, 
a tedy nebezpečné pro okolí. To jsou 
momentálně jen tři stromy ze všech. 
Veškeré ostatní původní stromy včetně 
starých akátů zde zůstanou, dokud to 
bude možné, a dostane se jim pravi-
delná péče odborníků.  Navíc se v dru-
hé etapě počítá s tím, že zde budou 
dosázeny další  stromy – jak větší, tak 
semenáčky –, které postupně nahradí 
ty, které dožívají.

Pod stromy by kromě břečťanu měly 
růst také bylinky a na jaře kvést cibu-

loviny; prostor se tak bude v průběhu 
ročního období měnit. 

Ve druhé fázi by měly hřbitov lemovat 
nové kamenné zdi a hlavní vstup. Stáva-
jící kamenné stěny se opraví, přičemž se 
do nich vrátí i původní spadlé náhrobní 
kameny, které jsou aktuálně složené 
na jednom místě. Na hřbitově by měly 
vzniknout také toalety a domek, který 
poslouží jako zázemí a sklad nábytku. 

Třetí krok – vize do budoucna 
Přímo proměny hřbitova se týkají první 
dva kroky, třetí by následoval, pokud 
by se povedlo vyřešit majetková práva 
k sousednímu bývalému zahradnictví 
s oranžerií, které je součástí Přírodní 
památky Královská obora a také chátrá. 
Tento pozemek by šlo brankou propojit 
s hřbitovem. Zatímco současný svažitý 
vstup na hřbitov neumožňuje udělat 
vstup bezbariérový, cesta přes bývalé 
zahradnictví ano. Stejně tak by tudy bylo 
možné propojit hřbitov se Stromovkou 
a opravit chátrající oranžerii. ■

Úprava laviček 
na Ladronce 
Mezi prvky ve veřejném prostoru, 
o které se městská část stará, patří 
také lavičky. Ty pravidelně opravuje 
a doplňuje. 
„Jednou za čas potřebují péči komplex-
ní. Snahou v takovém případě je lavičky 
sjednotit a případně upravit rozmístění, 
aby sloužily co nejlépe. Taková péče se 
dostala parku Ladronka,“ říká radní pro 
životní prostředí Petr Palacký (Zele-
ní). Celkovou renovací zde prošlo 119 
laviček s litinovými nohami, takzvaných 
GS laviček. Kovové prvky dostaly nový 
nátěr a dřevěná prkna prošla kompletní 
výměnou. Pokud to bylo třeba, upravil 
se i prostor pod lavičkou. V některých 
případech se lavičky přesunuly tak, aby 
byly rozmístěny pokud možno rovno-
měrně a nestalo se, že někde jich je pře-
bytek a jinde chybějí, například ve vý-
chodní části areálu. Výměna laviček 
na Ladronce bude pokračovat, v nejbliž-
ší době dojde k odstranění jedenácti 
nevyhovujících laviček s betonovým 
základem. ■

Čím krmit vodní ptáky
Krmíte labutě, kachny a další vodní 
ptáky v dobré víře, že jim tak v zimě 
pomáháte? Opak je pravdou, tvrdý 
chléb a rohlíky škodí nejen labutím, 
ale i okolní přírodě. 
Vodní ptactvo má i v zimě dostatek 
přirozené potravy, která je pro něj 
vhodnější než pečivo. To obsahuje sůl 
a cukr, které jsou pro ptáky jedovaté. 
Často bývá také plesnivé, čehož si 
nemusíte všimnout, a plísně jsou pro 
ptáky silně toxické. Velké kusy tvrdé-

ho chleba a rohlíků mohou ptákům 
poranit jícen, také jim zaplní žaludek 
a zažene pocit hladu. Následkem toho 
pak ptáci nemají potřebu shánět si 
přirozenou potravu, a to u nich vede 
k podvýživě a nedostatku vitaminů, 
z čehož u nich mohou propuknout 
různé nemoci. Nápadným a viditelným 
důsledkem nevhodné výživy kachen 
a labutí jsou deformace kostí a peří, 
takzvaná andělská nemoc. 

Navíc ptáci po pečivu těžknou a ztrá-
cí schopnost létat, což je také přímo 

ohrožuje na životě. Jednak nemohou 
snadno unikat predátorům a jednak 
pak často po vzletu neobratně manév-
rují, narážejí do stromů, budov a jiných 
překážek. 

Pokud patří krmení kachen a labutí 
k oblíbeným cílům vašich neděl-
ních procházek a neobejdete se bez 
něho, vezměte s sebou místo pečiva 
 slupky a odřezky z mrkve, petržele 
nebo okurky, dobré jsou také nakrá-
jené listy z kedlubny, brokolice nebo 
z květáku. 

Místem rozloučeni 
bude kruhová plocha 
uprostřed hřbitova. 
Vizualizace Roman 
Brychta Architekti.
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I v letošním roce přichází městská část Praha 6 se širokou 
nabídkou městských táborů a letních školiček a zároveň 
s nabídkou běžného letního provozu prostřednictvím 
jedné ze svých mateřských škol.

Prázdniny na šestce

Letní provoz mateřské školy
Od úterý 1. 7. 2025 do pátku 22. 8. 2025 
mohou děti s trvalým pobytem v Praze 6 
navštěvovat Mateřskou školu Mládeže 
v Břevnově, která je součástí Základní 
školy J. A. Komenského. Jsou zde při-
praveny 4 třídy, každá pro 25 dětí. Škol-
né činí 1200 Kč za měsíc plus stravné. 
Registrační systém do běžného provozu 
bude spuštěn v pondělí 3. února 2025 
a registrace budou ukončeny 28. úno-
ra 2025. Odkaz na registraci nalezne-
te na stránkách www.jakdoskolky.cz 
a na stránkách Mateřské školy Mládež 

Letní provoz mateřských škol 

Termín Mateřská škola Počet míst 
za týden

Cena za týden Věk dětí Počet dětí 
ve skupině 

Typ Specifikace činnosti

30. 6. až 22. 8. MŠ Mládeže 100 1200 Kč/mě-
síc + stravné

3–7 25 Běžný provoz

30.6. až 11. 7. MŠ A. Čermáka 
a MŠ Janákova

96 600 Kč/tý-
den + stravné

3–7 24 Běžný provoz

30. 6. až  4. 7. MŠ Charlese de 
Gaulla

48 209 Kč 3–7 24 Běžný provoz

30. 6. až  4. 7. MŠ Za Oborou  
(T.G.Masaryka)

40 2 500 Kč 3–7 20 LŠ Sportovní a výtvarné 
aktivity

30. 6. až  4. 7. MŠ Juarézova 18 2 600 Kč 7–10 18 MT Hudebně pohybové 
a výtvarné aktivity

30. 6. až  4. 7. MŠ Sbíhavá 15 2 650 Kč 5–8 max. 15 MT Vaření

30. 6. až  4. 7. MŠ Sbíhavá 15 2 450 Kč 5–8 max. 15 MT Letní aktivity

30. 6. až  4. 7. MŠ Terronská 40 2 700 Kč 4–7 20 MT Pohybově tvořivý ná-
mořnický týden

7. až 11. 7. MŠ Za Oborou  
(T.G.Masaryka)

40 2 500 Kč 3–7 20 LŠ Sportovní a výtvarné 
aktivity

7. až 11. 7. MŠ Bubeníčkova 30 2 400 Kč 4–10 15 MT Sportovně badatelský

7. až 11. 7. MŠ Libocká 45 2 300 a 2 500 
Kč/dle věku 

4–11 15 MT Sportovní  a výtvarné 
aktivity

7. až 11. 7. Waldorfská MŠ 16 2 500 Kč 4–8 16 MT Environmentální turis-
tický tábor

7. až 11. 7. MŠ Velvarská 40 2 400 Kč 3–7 20 LŠ Environmentální

7. až 11. 7. MŠ Juárezova 18 2 600 Kč 4–10 18 MT Hudebně pohybové 
a výtvarné aktivity

7. až 11. 7. MŠ Emy  Destinnové 15 2 500 Kč 3–7 15 MT Pohádkové léto 

7. až 11. 7. MŠ Čínská 20 2 600 Kč 4–11 20 LŠ Hrnečku vař!

https://www.jakomenskeho.cz/ms/. 
Na stránkách mateřské školy naleznete 
další informace o podmínkách a průbě-
hu letního provozu. Po uzavření registra-
cí obdržíte informační email s podrob-
nými informacemi.

Městské tábory a letní školičky
V ostatních mateřských školách budou 
prázdniny probíhat formou městských 
táborů a školiček, které jsou zaměřeny 
na zábavu, vzdělávací aktivity, pohybo-
vé a výtvarné činnosti. Přihlášky přijí-
mají jednotlivé mateřské školy rovněž 

od 3. února 2025 a to až do zaplnění 
nabízené kapacity. Výhodou táborů je 
zajištění prázdnin i pro děti z prvního 
stupně základních škol, což představuje 
jedinečnou příležitost, jak propojit vzdě-
lávání dětí, sourozenců různého věku 
s kvalitními aktivitami a pomoc rodičům 
v období, kdy školní rok skončil, ale 
pracovní povinnosti zůstávají. Nabídka 
aktivit je přizpůsobena potřebám ško-
láků i předškolních dětí, přičemž pro-
gramy zohledňují věkové rozdíly a zájmy 
jednotlivých skupin. Aby městská část 
rodičům pomohla s pokrytím nákladů 
na tábory a školičky, nabízí možnost 
čerpání příspěvku Šestky táborové 
v rámci projektu Aktivní město. Dále 
mohou rodiče využít příspěvků od zdra-
votních pojišťoven, které 
se stále častěji zaměřují 
na  podporu rodinného 
života a zdraví dětí. Vy-
užít lze i příspěvky z FKSP 
a další benefity. ■
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7. až 11. 7. MŠ Na Dlouhém 
lánu

50–100 4 300 Kč 3–8 25 MT S hravou angličtinou

7. až 11. 7. MŠ Meziškolská 20 2 500 Kč 4–8 20 MT Léto s Chaloupkou 
na vršku

7. až 11. 7. MŠ Sbíhavá 14 2 450 Kč 5–8 14 MT Cesta časem

7. až 11. 7. MŠ Sbíhavá 12 2 650 Kč 5–10 12 MT Keramika

7. až 11. 7. MŠ Parléřova 15 3 990 Kč 4–10 15 MT Vaření

7. až 11. 7. MŠ Jílkova 15 2 800 Kč 5–10 15 MT Objevujeme tajemství 
světa

7. až 11. 7. MŠ Kohoutek 48 4 590 Kč 3–10 24 MT Sportovní kemp  
TJ Pupásek

7. až 11. 7. MŠ Terronská 40 2 700 Kč 4–7 20 MT Pohybově tvořivý 
týden 

14. až 18. 7. MŠ Šmolíkova 30 2 500 Kč 4-7 15 MT Turistický

14. až 18. 7. MŠ Libocká 45 2300 a 2500 
Kč/dle věku

4–11 15 MT Letem světem liboc-
kým létem

14. až 18. 7. MŠ Pod Novým 
lesem

15 2 900 Kč 3–7 15 MT Turistický

14. až 18. 7. MŠ Emy  Destinnové 15 2 500 Kč 3–7 15 MT Indiánské léto 

14. až 18. 7. MŠ Čínská 30 2 950 Kč 4–10 30 MT Tvořílek 

14. až 18. 7. MŠ Na Dlouhém 
lánu

50–100 4 300 Kč 3–8 25 MT Tatranská školička

14. až 18. 7. MŠ Parléřova 15 3 990 Kč 4–10 15 MT Vaření

14. až 18. 7. MŠ Jílkova 12 3 000 Kč 5–10 12 MT Krativní výtvarka – 
 výtvarně hudební 
zaměření

14. až 18. 7. MŠ Kohoutek 48 4 590 Kč 3–10 24 MT Sportovní kemp/TJ 
Pupásek

14. až 18. 7. MŠ Na Okraji 12 3 500 Kč 5–7 12 MT Letní kemp/ Technický 
svět dětem

21. až 25. 7. MŠ Čínská 30 2 950 Kč 4–10 30 MT Tvořílek

21. až 25. 7. MŠ Na Dlouhém 
lánu

60 4 300 Kč 3–13 60 MT Letní olympiáda

21. až 25. 7. MŠ Tychonova 30 3 500 Kč 4–8 15 MT Praha známá – 
 neznámá

21. až 25. 7. MŠ Na Okraji 12 3 500 Kč 5–7 12 LŠ Letní kemp/ Technický 
svět dětem

28. 7. až 1. 8. MŠ Volavkova 23 2 500 Kč 3–7 23 MT Sportovní a výtvarné 
aktivity 

28. 7. až 1. 8. MŠ Na Dlouhém 
lánu

60 4 300 Kč 3–13 60 MT Z pohádky do pohádky

28. 7. až 1. 8. MŠ Sbíhavá 15 2 450 Kč 5–8 max. 15 MT Cesta kolem světa

28. 7. až 1. 8. MŠ Sbíhavá 13 2 450 Kč 4–7 13 MT Taneční

28. 7. až 1. 8. MŠ Červený vrch 15 2 900 Kč 4–7 15 MT Turistika

4. až 8. 8. MŠ Šmolíkova 30 2 500 Kč 4–7 15 MT Turistický

4. až 8. 8. MŠ Parléřova 40 3 200 Kč 4–8 20 MT Angličtina

18. až 22.8. FMŠ se speciální 
péčí, Arabská 

25 2 500 Kč 4–8 25 MT Sportovně turistický

Pozn. MT – městský tábor, LŠ – letní školička 
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Jarní prázdniny 
Jarní prázdniny jsou letos v Pra-
ze 6 od 17. do 23. února. Nabídku 
lyžařských i příměstských táborů, 
stejně jako kurzů, dílen a her na-
jdete na ddmp6.cz. Umístění hřišť 
a sportovišť na šestce a jejich 
otvírací dobu na gis.praha6.cz 
ve složce Hřiště & sportoviště. ■

Letos podruhé proběhne participativní rozpočet 
v mateřských školách. Na projekt Dáme hlavy dohromady 
jsou v rozpočtu městské části vyčleněny dva miliony korun. 

Děti ve školkách si opět 
vyzkoušejí participaci

„Cílem projektu je naučit děti se rozho-
dovat, hlasovat a realizovat vlastní přání 
za podpory svých rodičů a vychovatelů. 
Každá školka si navrhne svůj vlastní 
harmonogram, ve kterém proběhne 
celý proces navrhování a hlasování,“ 
říká místostarostka pro školství Mariana 
Čapková (PRAHA 6 SOBĚ).

Projekt ve školce trvá tři až pět týdnů 
a je rozdělený do několika fází. „S dět-
mi jsme si nejprve povídali, co se jim 
ve školce líbí a co by chtěly vylepšit. 
Poté měly za úkol své nápady nakreslit 
a říct, proč kreslily právě toto. Poté jsme 
vybrali, co se bude realizovat a hlasovali 
o tom,“ popisuje první participativní roz-
počet ve školce Charlese de Gaulla ředi-
telka Marcela Brabcová. Co si budou děti 
přát, se prý dalo loni předvídat – byly to 
prvky na zahradu, designový domeček, 
koloběžky a vozítka. Jejich přání se díky 
prvnímu ročníku projektu Dáme hlavy 
dohromady splnila. Letos to prý bude asi 
velké překvapení pro všechny dospělé, 
nikdo zatím netuší, jaká přání děti mají. 

Do participativního rozpočtu se zapo-
jují i rodiče. V každé školce má projekt 
na starost koordinátor, který diskutuje 
o tom, co dětem zpříjemní čas strávený 
v mateřské škole. Poté projekty posuzu-
je radnice, která se zaměřuje na to, zda 
jde o účelně vynaložené peníze. Násle-
duje samotné hlasování dětí. Školky mu-
sejí projekty realizovat ještě v letošním 
roce, částku dva miliony korun si mezi 
sebe dělí podle počtu dětí. ■

Anna Niklová
ZŠ Marjánka 

Čeká vás křest nových učebnic. 
Můžete je představit? 
Jde o tři učebnice, které jsou 
vzájemně propojené a doplňují se. 
Vznikly po osmi letech přímé praxe 
s výukou češtiny pro cizince umoc-
něné příchodem ukrajinských žáků. 
V učebnicích najdete na 600 ilustro-
vaných obrázků, slovníček, leporela 
a třeba také dramatické a logope-
dické prvky. Ráda bych poděkovala 
těm, bez kterých by tato učebnice 
nevznikla – organizaci UNHCR, 
ministerstvu vnitra, Praze 6, kmotře 
učebnic místostarostce Marianě 
Čapkové, též autorkám a dětem, při 
jejichž výuce metoda vznikala.

Vaše škola je vyhlášená výukou 
jazyků i rozšířenou výukou tělesné 
výchovy. O co mají děti větší zájem? 
Nabízíme nejen výuku cizích jazyků 
od první třídy a rozšířenou výuku 
tělesné výchovy ve spolupráci s AC 
Sparta Praha, ale velký význam má 
také výuka hudební výchovy, která 
je rozšířena o sborový zpěv a hru 
na zobcovou flétnu. Každý žák má 
pak možnost se podle svých priorit 
věnovat cíleně svým zájmům a zá-
jem o tyto obory je vyvážený.

Čím je vaše škola ještě unikátní? 
Ačkoliv otvíráme dveře všem 
žákům, kteří mají odlišné zájmy 
a disponují odlišným talentem, vždy 
byli, jsou a budou všichni naši žáci si 
sobě rovni ve všech společenských 
a studijních ohledech. Dar, který je 
zdarma, je ten, že díky žákům cizin-
cům, sportovcům, jazykově, hudeb-
ně nebo pohybově nadaným dětem 
bohatne celá škola a s ní i žáci.

⟶ Sloupek ředitelky ⟵
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Na městskou část se postupně obrátilo několik obyvatel 
ulic Pod Novým lesem a Nad Hradním potokem s tím, 
že lokalitou projíždí velké množství aut, což s sebou 
přináší horší bezpečnost, sníženou kvalitu bydlení a další 
negativa. Radnice proto uspořádala mezi místními 
obyvateli anketu, kde se mohli vyjádřit, jaký způsob 
zklidnění dopravy by preferovali. 

Místní obyvatelé se  
vyslovili pro přepažení ulice 
Pod Novým lesem

Ankety se mohli účastnit pouze rezi-
denti z této lokality, kterých se pro-
blém bezprostředně týká, hlasovalo 
se online. Příležitost vyjádřit se využilo 
180 obyvatel, rozhodovali se při tom 
mezi dvěma možnostmi: zachovat 
současný režim dopravy, nebo ulici Pod 
Novým lesem přepažit. Druhá možnost 
byla vyhodnocena jako nejúčinnější 
na zklidnění provozu. Radnice již dříve 
přistoupila k několika dílčím, bez větších 
obtíží realizovatelným úpravám, které 
měly za cíl dopravní zklidnění a tím sní-
žení atraktivity průjezdu, jako je omeze-
ní maximální rychlosti jízdy na 30 kilo-
metrů v hodině. Ty podpořila lokálními 

opatřeními, například úpravou průjezdu 
křižovatkou Nový lesík, použitím zpoma-
lovacích prahů u křižovatky Nad Zahrad-
nictvím a u zahrádkářské kolonie. Také 
sem umístila parkovací stání, pokrývající 
nejen poptávku po parkování, ale zužu-
jící šířku silnice, což je též jeden z prin-
cipů zklidňování dopravy. Všechny tyto 
snahy se ukázaly jako neúčinné. Proto 
by mělo dojít k přepažení komunikace, 
ulice se tak rozdělí na dvě slepé ulice, 
v nichž zůstane zachovaný obousměrný 
provoz. Pro místní to sice bude zname-
nat o něco delší cestu, ovšem omezení 
tranzitní dopravy bude stoprocentní. 
Podporu měla tato varianta i v anketě.

Osmdesát procent pro přepažení
Mezi odpověďmi jasně převažovaly 
hlasy pro druhou variantu – získala 82 %, 
oproti tomu zachování současného 
stavu si přálo jen 18 % hlasujících, tedy 
32 lidí. Argumentovali tím, že při sou-
časném stavu jsou sice autem lépe do-
stupné jejich bydliště i okolí, na druhé 
straně však uváděli, že dopady tranzitní 
dopravy, jako vysoký provoz, zvýšený 
hluk a větší nebezpečí pro chodce i auta  
jsou dále neudržitelné. Jen třinácti 
lidem – tedy zhruba sedmi procentům – 
na současné situaci nic nevadí a dopra-
vu v ulici by zachovali, jak je.

Většina lidí byla pro přepažení ulice 
Pod Novým lesem. Ti se mohli zároveň 
vyjádřit k tomu, kde by se mělo přepaže-
ní instalovat – zda u křižovatky Na Hrad-
ním vodovodu x Pod Novým lesem, 
nebo u domu Pod Novým lesem 20. Sko-
ro polovina – 48 procent zvolila variantu 
uzavření na křižovatce, 40 procent bylo 
pro uzavírku u objektu číslo 20 a 12 pro-
centům bylo jedno, kde se ulice přepaží. 
Argumenty, proč to udělat, byly v obou 
variantách stejné – nejčastěji jmenovali 
omezení tranzitní dopravy, zklidnění 
území, zvýšenou bezpečnost a snížení 
hluku. Někteří lidé si byli vědomi, že se 
s tím zhorší i dostupnost lokality jak pro 
místní, tak jejich návštěvy nebo kurýry. 
Více jich ale na této variantě nevidělo 
žádné minus. Výsledek ankety nyní po-
slouží městské části jako jeden z pod-
kladů k úpravě dopravy v této lokalitě. ■

Regulace  
dopravy na Malém 
Břevnově  
Při rekonstrukci Drnovské ulice řidiči 
nechtěli čekat v kolonách objízdné 
trasy a hledali si vlastní cestu, jak se 
dostat do centra města. Často využívali 
jinak klidné ulice Malého Břevnova, 
kde docházelo k přetížení tranzitní 
dopravou. Městská část sem umístila 
takzvané citibloky, aby průjezdu 
zabránila.
Radnice zároveň mezi místními připra-
vuje anketu, zda si omezení tranzitní 
dopravy v této lokalitě přejí zachovat 
i do budoucna. „V současnosti zva-
žujeme jednodušší variantu, která by 
mohla více reflektovat zájmy místních 
obyvatel. Návrh počítá s uzavřením 
komunikací Pozdeňská a Chrášťanská 
pro prů jezdnou dopravu, což by mělo 
přispět k celkovému snížení provozu 
v oblasti,“ říká radní pro dopravu Ondřej 
Matěj Hrubeš (ODS). Koncem ledna se 

konala vycházka přímo na místě, kde se 
mohli místní seznámit s navrhovanými 
opatřeními a následně o nich diskutovat 
se zástupci Prahy 6. 

Přijďte hlasovat v anketě
Ve středu 12. února mohou obyvatelé 
s trvalým pobytem v oblasti Malého 
Břevnova mezi 8. a 20. hodinou v ZŠ 
TGM (Bělohorská 174) vyjádřit svůj názor 
na dopravu v této lokalitě. Stačí přijít 

Výluka tramvají
Od 8. do 28. 2. nebudou jezdit 
tramvaje v úseku Chotkovy sady – 
Malostranská, a to obousměrně. 
Náhradní doprava je zajištěna 
tramvají 32, která jede Vypich 
– Pražský hrad – Hradčanská – 
Sídliště Petřiny a tramvají 6 Bílá 
Hora – Brusnice – Hradčanská 
– Strossmayerovo náměstí – 
Václavské nám. Noční linka 97 
bude jezdit Bílá Hora – Hradčanská 
– Strossmayerovo náměstí – 
Malostranská – a dále po své trase.

a odevzdat vyplněný hlasovací lístek.
Své stanovisko mohou přijít vyjádřit 

i obyvatelé z širšího okolí. Radnice se 
po veřejném setkání rozhodla anketu 
doplnit o rozšířený sběr podnětů k do-
pravě v lokalitě, který bude moct vyplnit 
každý příchozí.

Výsledky budou zveřejněny na strán-
kách lepsi6.cz/malybrevnov. ■
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Proslulá kavárna Kabinet v Terronské ulici slaví 1. února 25 let od svého 
otevření. Za jejím zrodem stál novinář Julek Macháček. Ten byl v roce 1993 
také u vzniku radničních novin Šestka, kterým dal název a jež téměř osm let 
vydával a řídil.

Julek Macháček: Vždy mne bavilo sledovat 
a přetvářet prostor kolem sebe

Co se vám vybaví, když zavzpomínáte na 1. únor 2000?
Absolutní stres. Ještě ráno jsme dodělávali pár věcí v interiéru. 
Stres vrcholil s příchodem prvních hostů na slavnost otevření 
Kabinetu – jen já jsem věděl, co není doděláno, co jsme nestih-
li, co nefunguje, jak má. Nakonec byl v kavárně takový nával, 
že chyby na kráse nikdo nevnímal. Byl to prostě normální 
mejdan. Následně jsme ale museli na pár dní zavřít, abychom 
pár věcí dokončili. Hektické začátky amatéra.

Studoval jste nábytkářství, pracoval jako novinář. Kdy a kde 
jste v sobě objevil kavárníka?
Je všeobecně známo, že mnohé nápady, ba i geniální myšlen-
ky se od nepaměti rodily v prostorách hospůdek, barů, vináren 
či kaváren. S kamarády, s nimiž jsem se scházíval, abychom 
zhodnotili život, jsme na konci devadesátek projevovali velké 
rozpaky nad kvalitou i kvantitou podobných provozoven v Pra-
ze 6 a po několika pivech či sklenkách jsme pravidelně dospí-
vali k závěru, že jediným řešením je otevřít si vlastní podnik, 

ušitý jakoby na míru. Bezúspěšně jsem hledal a žádal o pro-
nájem vhodného prostoru, až se nabídl ten v Terronské ulici. 
Asi čtyři firmy přede mnou jej odmítly, a tak jsem se dostal 
na řadu. Byl to bývalý obchod ovocem a zeleninou s mnoho let 
staženými plechovými roletami, uvnitř s jedním umyvadlem 
a hromádkami snad zkamenělých brambor, s toaletou ve skle-
pě, přístupnou jen z ulice domem.

Jiní ho odmítli, přesto vy jste tady viděl krásnou kavárnu?
Ano, měl jsem jasnou představu, co s tím. Našel jsem stavební 
firmu, vše pak trvalo pouhé tři měsíce. Vždy mne vzrušovalo 
a bavilo sledovat, vymýšlet a přetvářet prostor kolem sebe. 
Prostředí, kde dominuje jednoduchost, kde převažují nápady 
nad trendy a ranci peněz.

Kde se vzal nápad na Kabinet – v názvu i co do zařízení?
Všichni celý život vzpomínáme na školní léta, a tak jsem 
usoudil, že taková retro vzpomínka na školu bude lidem blízká. 
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Pustil jsem se proto do realizace interiérů, které měly evokovat 
tajemství zaprášených školních kabinetů, jak je pamatovaly 
předchozí, a nakonec i moje generace. Sháněl jsem vycpané 
ptáky, staré globusy, pomůcky na geometrii, školní obrazy 
a mapy a k tomu dobový nábytek. Na toaletách dodnes hosté 
naleznou panely s vybranými slovy příslušných rodů.

Dnes je Praha 6 plná kaváren a otvírat novou je tak trochu 
risk. Jak to bylo před lety, nebál jste se možného nezdaru?
Samozřejmě jsem se bál. Nic jsem o podnikání, zvlášť v tomto 
oboru, nevěděl, a tak jsem se vše učil za pochodu. Tyhle nervy 
ale vyvažoval příjemný pocit, že jsem vytvořil prostředí podle 
svých představ, kam by mohli rádi chodit nejen moji přátelé, 
ale i lidé z blízkého okolí. Nevsadil jsem proto na profesionály, 
ale zaměstnával jsem, kromě svých několika dětí, které právě 
studovaly, i řadu svých kamarádů z okolí.

Šlo vám to dobře, protože sláva Kabinetu brzy přesáhla hrani-
ce šestky.
O což jsem vlastně ani příliš nestál. Z Kabinetu se namísto 
lokálního komunitního centra stal vyhlášený trendy podnik. 
Měli jsme stále plno, jezdily k nám mnohé celebrity – noviná-
ři, herci, muzikanti vážní i nevážní, zpěváci, známí sportovci, 
a dokonce i politici. Nechápu to dodnes – vždyť nebyl internet, 
žádné sociální sítě.

Které osobnosti do kavárny zavítaly?
Kdybych měl jmenovat, zabral by ten výčet polovinu Šestky. 
Vzpomenu tedy jen dvě návštěvy. Když kandidoval do senátu 
Karel Schwarzenberg, učinil si z Kabinetu jedno z kontaktních 
míst. Přišlo i avízo, že se v kavárně zastaví Madeleine Albrigh-
tová v doprovodu Václava Havla. Také filmaři si zde podávali 
dveře. Interiér Kabinetu si zahrál v mnoha rolích všech žánrů, 
což postihuje dodnes i moje následovníky. A tak se z očeká-
vané svobody a trochu rozpustilé hry na kavárníka náhle stala 
vážná a zodpovědná práce. Móda je naštěstí přelétavá, a tak 
po dvou, třech letech tenhle boom opadl a ustálil se zde okruh 
hostí z místní komunity.

Vy jste ale po pěti letech z Kabinetu odešel, proč?
Nějak neumím dělat víc věcí najednou. Proto když přišla nabíd-
ka Obce architektů ujmout se coby šéfredaktor jejich časopisu 
Architekt, musel jsem se rozhodnout. Protože mi kontakt s pů-
vodní profesí chyběl, přenechal jsem kavárnu jejímu štamgas-
tovi a kamarádovi Vlastovi Kvapilovi. Ten zde také odsloužil 
pětiletku a od roku 2010 dodnes o Kabinet skvěle pečují moji 
bývalí zaměstnanci a také kamarádi – Iva Kaplanová a Michal 
Štědrý. Díky nim se nevytratil základní duch místa a nevznikla 
zde třeba nějaká tuctová pizzerie.

Nebyl jste kavárníkem a vybudoval jste kavárnu. Podobné to 
bylo s žurnalistikou – působil jste několikrát jako šéfredak-
tor, ačkoli jste tento obor nedostudoval. Jak jste se dostal 
k psaní?
Už v patnácti jsem spolupracoval s Mladou frontou. Na střed-
ní UMPRUMce jsem vydával školní časopis s názvem Hyde 
Park.  To bylo v roce šedesátém šestém, kdy soudruzi vesměs 
nevěděli, co název časopisu symbolizuje, ale jeho obsahu 
rozuměli dobře. Spolu se spolužákem Jardou Hutkou mne 
vyhodili ve třeťáku. To mi paradoxně pomohlo o rok později, 
kdy nastala velká politická obleva, pražské předjaří a mne, 
coby odvážného jinocha, přijali na žurnalistiku. Ale přišla ruská 
okupace a já na jaře 69 investigativně odhalil, že na pražské 
radnici se tajně ve spolupráci se sovětským velením připravuje 
založení takzvaného Leninského svazu mladých. Zveřejnil jsem 
to v deníku Práce a netušil jsem, na jaké kuří oko jsem šlápl. 
Za moje vyloučení intervenoval u děkana osobně tajemník ÚV 
KSČ Alois Indra. Vyloučili mne kupodivu až v pátém ročníku.

Ale nebylo to zase takové neštěstí, protože jste nastoupil 
do slavného ÚBOKu, tedy do Ústavu bytové a oděvní kultury.
Na střední škole jsem studoval obor nábytek a interiérová 
tvorba a design byly od mlada mým koníčkem. Zatímco se 
moji vrstevníci pídili po elpíčkách se zahraničními kapelami, 
já jsem už od dvaceti utrácel peníze, vydělané na brigádách, 
za nábytek, který jsem nepotřeboval a neměl ho kam dát. Ale 
ne za starožitný, ale za moderní, který se u nás sice vyráběl, 
ale jen na vývoz na západ. I proto jsem byl šťastný, když jsem 
po dvouleté vojně byl přijat jako redaktor do Ústavu bytové 
a oděvní kultury. To bylo skvělé prostředí – výtvarníci, designe-
ři, architekti, fotografové, manekýnky. Byl jsem za to vděčný, 
protože ač téměř vystudovaný televizní publicista, nesměl 
jsem v televizi ani do vrátnice.

Jak se vám v tak složité době podařilo založit časopis Bydlení?
V ÚBOKu jsem se dostal k různým časopisům o nábytku a kul-

Foto: Vlastimil Kvapil

Osobně jsem rád, že jsem zde 
otiskl svou nepatrnou stopu 
– otevřel kavárnu Kabinet 
i pokládal základy tohoto 
ctihodného listu.

Julius Macháček (*1948) 

⟶ studoval na Střední 
uměleckoprůmyslové škole
⟶ v roce 1973 vyloučen z fakulty 
žurnalistiky za publikační činnost 
v letech 68/69
⟶ po vojně pracuje od roku 1976 
v Ústavu bytové a oděvní kultury
⟶ 1979 založil a řídil časopis Bydlení, 
⟶ 1991 zakládá vydavatelství Bydlení, 
vydávající časopisy a katalogy
⟶ 1993–1999 je šéfredaktorem 
a vydavatelem radničních novin Šestka
⟶ v únoru 2000 otevírá kavárnu 
s galerií Kabinet
⟶ 2005–2015 je vydavatelem 
a šéfredaktorem časopisu Architekt
⟶ 2016–2017 koncipuje a řídí nový 
titul Architect+



praha6.cz20

únor 2025Rozhovor

tuře bydlení, které běžně nebyly k mání. A snil o tom, že titul 
na podobné téma jednou vydám. A jak jsem již předeslal, velké 
plány často vznikají například u vína. Potkal jsem se v tu dobu 
s panem redaktorem malého nakladatelství, které vydávalo 
časopisy pro ženy, například titul Odívání. Měl od svých šéfů 
za úkol vymyslet ještě jiné tituly. Po pár sklenkách jsem mu 
prozradil svůj projekt a hned na místě jsme mu dali název Byd-
lení. Bral jsem to jako takové tlachání při víně. Druhý den mi ale 
volal s tím, že se mnou chce mluvit jeho ředitel, abych připravil 
koncept nového časopisu. A na podzim roku 1979 vyšlo první 
Bydlení. Náklad 130 tisíc výtisků byl prodán za pár dní.

To je dnes nepředstavitelné. Jak často jste vycházeli?
Bydlení vycházelo jen dvakrát, třikrát ročně, ale byl o něj 
ohromný zájem. Na trhu podobný časopis nebyl, ale přídělo-
vý systém papíru nedovolil vydávat jej častěji. Pro režim bylo 
téma bydlení natolik okrajové, že se mi dařilo do obsahu vždy 
propašovat profil některého z významných výtvarníků, který 
nesměl vystavovat. Také mi psal články Jiří Suchý v době, když 
byl v nemilosti. Jak praví přísloví – pod svícnem byla největší 
tma. Až do revoluce jsem připravoval pro nakladatelství časo-
pis sám a abych uživil rodinu, musel jsem k tomu dělat různá 
zaměstnání – byl jsem tesařem na stavbě, pracovníkem muzea, 
korektorem nebo nočním řidičem v Zemědělských novinách. 
Po revoluci jsem získal právo značku používat a založil jsem 
vydavatelství Bydlení a časopis získal profesionální zázemí. 
Vychází dodnes, to je již čtyřicátý šestý rok. Již dlouho s ním 
ale nemám nic společného.

Vy byste si mohl dát na vizitky ke svému jménu i titul zakla-
datel. V devadesátých letech jste založil a vydával také tyto 
radniční noviny Šestka. Jak se to stalo?
Šestku jsme začali vydávat jako měsíčník občanů Prahy 6 
ve spolupráci s tehdejším tajemníkem úřadu naší městské 
části Josefem Štogrem a s podporou party úředníků i starosty 
Jiřího Hermana. Tehdy jsem Šestku vydával ve vlastním vyda-
vatelství s dotací, kterou jsem čerpal od obce. Grafiku, která 
se v průběhu let vyvíjela, měl na starosti můj syn Mikuláš, 
tehdy student střední grafické školy.  Do redakční práce jsem 
zapojil i dalšího syna Adama, který testoval a popisoval nově 
se rozvíjející gastroprovozy v Praze 6. To se mu pochopitelně 
líbilo – svoje testy navíc ilustroval.

Nulté číslo vyšlo v roce 1992, vydržel jste tady osm let. Opus-
til jste ho kvůli Kabinetu?
Za svůj určitý novinářský majstrštyk považuji rozhovor s pre-
zidentem Václavem Havlem, který poskytl Šestce, když se 
přestěhoval do domu v Dělostřelecké ulici. O pár let pozdě-
ji, v roce 1998, jsem otiskl v Šestce poznámku, kde jsem se 
zastal Václava Havla v době, kdy jej určitá část české politické 
scény začala kritizovat, napadat a různě dehonestovat. Teh-
dejší, po volbách nově instalovaný místostarosta byl zároveň 
předsedou redakční rady Šestky. Opakovaně mne označoval 
za předsedu fan klubu Václava Havla, samozřejmě v hanlivém 
smyslu slova. Nějak jsme si nerozuměli. Oceněn tímto hrdým 
titulem jsem proto raději Šestku opustil. Nebylo to rozhodně 
kvůli Kabinetu.

Pokud byste byl stále šéfredaktorem Šestky, o čem byste 
chtěl psát?
Jsem do Prahy 6 celoživotně zamilovaný, i když pár otazníků 
se vynořuje, ostatně jako v každém vztahu. Jsem moc rád, že 
jsem se dočkal částečné dostavby Kulaťáku, i když jsem prefe-
roval zamítnutý odvážnější projekt takzvaného Bílého medvě-
da. Český konzervatismus v architektuře je bohužel přísloveč-

ný. Také bych se rád dozvěděl a sdělil čtenářům, co nebo kdo 
je za tím, že původní logický záměr prodloužit metro na letiště 
Praha 6 nejprve podporovala a následně jej zavrhla. Už pár let 
by byla propojena Dědina, obchodní centrum Šestka a letiště 
a vše by fungovalo jako ve všech světových velkoměstech, 
kde mají metro. My raději instalujeme jakési drahé bajpásy 
ve formě tramvaje a trolejbusů a investujeme nepředstavitel-
né peníze do komplikované a časově vzdálené stavby jakési 
rychlodráhy, kterou by, když už, měl zajistit soukromý investor. 
Nicméně v Praze 6 se krásně žije a já osobně jsem rád, že jsem 
zde otiskl svou nepatrnou stopu – otevřel kavárnu Kabinet i po-
kládal základy tohoto ctihodného listu.

Jako člověk znalý Prahy 6, architektury a žurnalistiky – 
 neuvažujete, že byste napsal knihu například o architektuře 
na šestce?
 Jé, knih na toto téma mám v knihovně plnou polici. Histo-
rie tohoto regionu a jeho architektury zvlášť je již perfektně 
zmapovaná ve velké řadě publikací od renomovaných autorů. 
Naposledy například v obsáhlé knize Bubeneč-Dejvice – siam-
ská dvojčata pražského severozápadu od historičky Kateřiny 
Bečkové. Když něco píšu, tak jen pro sebe do šuplíku.

Čím se zabývá Julek Macháček teď?
Teď momentálně přemýšlím, jestli si dám v Kabinetu kapučíno 
nebo zázvorový čaj proti nachlazení.  A budu se při tom zamýš-
let nad vaší předchozí otázkou. ■
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Praha 6 má sociální pracovnici oddělení péče o děti 
a rodinu, a to jako první městská část v hlavním městě. 
Úkolem pracovnice bude spolu se školou včas vyhledávat 
a rozpoznávat děti, které jsou ohrožené, mají problém 
s vrstevníky nebo doma. A také pomoci jak dětem, tak 
rodinám, aby nedocházelo k nejzazší situaci, tedy odebrání 
dítěte z jeho přirozeného prostředí. 

Sociální pracovnice  
pomůže ohroženým dětem 

Jsou to zpravidla učitelé, kteří si 
všimnou jako první, že s dětmi není 
něco v pořádku – horší se jejich pro-
spěch, chovají se problematicky, straní 
se kolektivu, pod oblečením skrývají 
modřiny. Mezi další znaky patří napří-
klad neochota jít ze školy domů, strach 
z fyzického kontaktu s dospělými 
i dětmi, odmítání jídla či přejídání. Jak 
vyplývá z celopražského průzkumu, 
které zpracovalo Centrum sociálních 
služeb Praha, 17,3 procenta žáků už 
se pokusilo o sebepoškození, a 27,8 
procenta dětí někdy vážně uvažovalo 
o sebevraždě. Často jsou na vině špatné 
zacházení s dítětem či zhoršení situace 

v rodině, obzvlášť té finanční. Učitel se 
pak stává hlavním spojencem, který 
může pomoci jak žákům, tak i rodičům. 
Musí ale vědět, jakou pomoc a podpo-
ru nabídnout. A není v jeho silách, aby 
vedle své pedagogické práce hledal 
a ověřoval kontakty na odborníky. Navíc 
se ukázalo, že často ani odborníci pra-
cující s dětmi o sobě mnohdy navzájem 
neví, a nemají se v konkrétní situaci 
na koho obrátit, aby dětem včas a efek-
tivně pomohli. V Praze 6 se nyní situace 
mění – na úřadu městské části půso-
bí sociální pracovnice oddělení péče 
o děti a rodinu, která bude pedagogům 
v těchto situacích pomáhat. 

Záchranná síť odborníků
Nová sociální pracovnice bude sloužit 
všem šestkovým školám a školkám. 
Cílem je vytvořit záchrannou síť, kte-
rou tvoří nejen pedagogové, ale také 
psychologové a odborníci na duševní 
zdraví dětí, sociální pracovníci, lékaři, 
případně i městští strážníci a policis-
té, a všichni dohromady budou dětem 
nápomocni. „Celorepublikově a bohu-
žel také u nás v Praze 6 se stále nedaří 
odhalit děti s počínajícími problémy. 
Systém si jich začíná všímat, až když 
jsou jejich problémy komplexní, obtížně 
a nákladně řešitelné. Proto jsme se za-
pojili do tohoto projektu, abychom tyto 
děti identifikovali mnohem dříve a za-
včasu jim pomohli,“ říká místostarostka 
pro oblast školství Mariana Čapková 
(PRAHA 6 SOBĚ). Co bude náplní práce 
nové sociální pracovnice, vysvětluje 
Marian Hošek (KDU-ČSL), místostarosta 
pro sociální politiku: „Sociální pracov-
nice bude koordinovat mezioborovou 
síť aktérů, zajišťovat jejich setkávání, 
fungovat jako konzultant pro školy 
i další instituce v podpoře ohrožených 
dětí, pomáhat organizovat včas takzva-
ná případová setkání, podporující děti, 
které to potřebují.“ 

Karta první pomoci 
Školy budou mít k dispozici i Kartu 
KID, tedy kartu k identifikací špatného 
zacházení s dětmi. Učitelé zde najdou 
například rady, co dělat, když se do-
mnívají, že si dítě ubližuje, že se rodina 
ocitla v tíživé finanční situaci, že je 
rodina ohrožena ztrátou bydlení, když 
dítě vykazuje časté bolesti hlavy, břicha 
a další zdravotní problémy, způsobené 
psychosomatickými potížemi, nebo 
mění-li se často chování žáků. Kartu 
vytvořila nevládní nezisková organizace 
SOFA neboli Society for All ve spolu-
práci se čtyřmi ministerstvy a předními 
odborníky na tuto problematiku a také 
ji už v několik městech otestovala. 
Proto Praha 6 zahájila s organizací SOFA 
na mezioborové ochraně dětí.

„Každý krok k podpoře dětí ve školách 
vítáme,“ zdůrazňuje zastupitelka Tereza 
Hubáčková (Piráti) a dodává: „Nicmé-
ně zřízení a proškolení další úřednice 
za 800 tisíc korun jen za první rok, aniž 
by bylo jasné, co přesně za ty peníze 
dostaneme, vyvolává spíš rozpaky. Proč 
nejde šestka raději osvědčenou cestou 
podpory sociálních pedagogů na ško-
lách, jak to dělají u sousedů na Praze 7? 
Tam mají na každé škole minimálně 
na půlúvazek zaměstnaného sociální-
ho pedagoga, který je v každodenním 
kontaktu s dětmi, pedagogy i dalším 
personálem.“ ■
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Ledová plocha na Vypichu zůstane otevřená do neděle 
2. března. Kromě bruslení pro školy i veřejnost zde 
na návštěvníky čeká i kulturní program. 

Bruslit na Vypichu můžete 
do 2. března 

Kluziště, kde je bruslení zadarmo, si 
na nezájem veřejnosti stěžovat nemůže. 
Návštěvnost je rok od roku větší.  Plno 
mají stále. V době školního vyučování 
je od 9 do 13 hodin vyhrazeno pro školy 
a školky. Veřejnost si může přijít zabrus-
lit od 13 do 21 hodin a o víkendu od 9 
do 21 hodin. Vybavení není třeba, lze si 
ho půjčit na místě. Brusle pro dospě-
lé stojí 130 korun, pro děti 100. Za 30 
korun si půjčíte i helmu a za padesáti-

korunu hrazdičky či takzvané kačenky 
a další pomůcky, které pomáhají dětem 
učícím se bruslit. 

Doprovodný kulturní program
Na kluzišti, které vzniklo ve spolupráci 
městské části a Domu dětí a mládeže 
Prahy 6, je připravený také kulturní 
program plný her, soutěží a tematic-
kých akcí pro malé i velké, který dětem 
zatraktivní bruslení a sport celkově. 

Charitativní běh 
RUN4UKR  
V sobotu 1. března se od 9 do 17 hodin 
koná na stadionu Juliska charitativní 
běh pro Ukrajinu RUN4UKR. 
Běžci symbolicky poběží z Prahy do Ky-
jeva, tedy zhruba 1200 kilometrů, což 
odpovídá 3000 kolečkům na atletickém 
stadionu Julisky. Běh je otevřený pro 
všechny, dělí se na dvě kategorie. 

1. Běžím za sebe – startovné 100 korun 
odpovídá jednomu kolečku o délce 400 
metrů. Jen na vás zaleží, kolik uběhnete 
a zaplatíte. 
2. Běžím za sponzora – v této kategorii 
pouze běžíte, vaše startovné za každé 
uběhnuté kolo platí sponzoři. Sponzoři 
mohou takto běžce motivovat k co nej-
delšímu běhu.

Pořadatelé doufají, že se vybere star-
tovné za všech 3000 koleček, protože 
takto nashromážděné peníze poslouží 

na nákup terénního vozu pro ukrajinské 
vojáky bojující již třetím rokem proti 
ruské agresi. Pokud se nepodaří vybrat 
plnou částku, je cílem oběhnout všech 
tři tisíce koleček, a to jako morální pod-
poru vojáků, nikoliv čistě fundraisingový 
projekt. 

Běh se koná pod záštitou Vojenské 
kanceláře prezidenta republiky, Městské 
části Praha 6, spoluorganizátorem akce 
je ASC Dukla Praha. Podrobnosti o akci 
najdete na RUN4UKR.cz ■

Už prvního února se koná bruslení s Mic-
key mousem, o týden později lze na ledě 
oslavit masopust. Ve středu 12. února 
se mohou děti těšit na Piráty na ledě 
a 21. ukončí letošní sérii doprovodných 
programů dětská diskotéka.

Obři jako atrakce
Atrakcí hřiště na Vypichu, a to nejen 
při bruslení, ale po celý rok, jsou i obří 
králíci. Chodí se sem na ně dívat při 
procházkách děti z okolí i návštěvníci 
Hvězdy. Před třemi lety se v ohradě 
 objevili první dva, letos k nim přibyl 
 třetí. „Jde o belgického obra, tedy 
největší plemeno králíků na světě. Mají 
hmotnost sedm až deset kilogramů, 
dožívají se šesti až sedmi let,“ popisuje 
správce hřiště Martin Vlček. Toto ple-
meno se chová nejen jako užitkové, ale 
jde také o domácí mazlíčky, což jsou i ti 
na  Vypichu. ■
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V únoru si Muzeu literatury stále můžete 
prohlédnout výstavu Jsme Klub Rychlých 
šípů!, která vůbec poprvé na etapy 
představí všechny originály první éry 
komiksu Rychlé šípy z let 1938–1941.

Divadlo a prohlídka  
pro fanoušky 
Rychlých šípů

Doprovodný program
⟶ 6. února od 18 hodin odehraje pražského divadlo Orfeus 
představení Hostina pro Jestřába, spojené s besedou s au-
torem S.d.Ch. Autor v představení strhává příznivou masku 
skautingu jako ušlechtilého hnutí a rozbíjí ikonický kult jeho 
přední osobnosti, Jaroslava Foglara, způsobem drsným, ně-
kdy ostře satirickým, ale rozhodně nebulvárním, jdoucím pod 
povrch až k samotným základům, na nichž stojí.
⟶ 13. února v 16 hodin začne komentovaná prohlídka třetí 
epizody výstavy Jsme Klub Rychlých šípů! Třetí epizodou 
provede její autor, přední odborník na komiks Pavel Koří-

Re-Use dílny ve Stanici 
techniků  
Potřebujete opravit drobné kusy nábytku nebo si vyrobit něco 
malého do domácnosti? Využijte dílnu Stanice techniků DDM 
v Praze 6. Dílny jsou určené pro dospělé od 18 let. 
V dílně je k dispozici vše, co budete k renovaci vašeho kousku 
potřebovat, včetně finální povrchové úpravy. Odborníci vám 
poradí, jaký zvolit postup, ukážou základní principy renovace, 
případně společně vymyslíte cokoli dalšího. Během kurzu, 
který trvá od 10 do 18 hodin a stojí 700 korun, se dá stihnout 
opravit či vyrobit židle, stolička, noční stolek, konferenční 
stolek, police, botník a podobně, záleží na stavu. Věnovat 
se můžete čalounění, 
dýhování, náročnějším 
povrchovým  úpravám, 
jako je například šelak.

Dále je možné si 
přinést veškeré ob-
lečení, které je vám 
líto vyhodit. Můžete 
se zaměřit na úpravy 
velikostí, opravy a vy-
lepšování oděvů nebo 
bytového textilu. Dílna 
je vhodná i k přetváření 
nejrůznějších domácích 
předmětů, jako jsou 
květináče, nádobí i hu-
dební nástroje. Prosíme 
o před chozí konzultaci 
ohledně renovované-
ho kusu na hankova@
ddmpraha.cz. ■

Ú N O R  2 0 2 5  V ÝB Ě R  Z  P R O G R A M ŮTento projekt podpořila 
MČ Praha 6

nek z Ústavu pro českou literaturu AV ČR. Tato část výstavy 
se zaměří na tajuplné příběhy, s nimiž se Rychlé šípy setkaly. 
Následovat bude od 18 hodin večer se Skautskou nadací, která 
pečuje o Foglarův odkaz.
⟶ 26. února od 18 hodin proběhne další z pravidelného cyklu 
literárně hudebních pořadů Miloše Sládka z české barokní a no-
vověké literatury nazvaný Barokní dobrodružné příběhy z exo-
tických krajů. Literární pořad bude složený z textů zcela nezná-
mých, převzatých z díla Carla Gregoria Rosignoliho. Uslyšíte 
o strašlivé a obrovské velrybě ohrožující velikou loď, ale také 
o tolerantním soužití koček a myší i o barokních misionářích 
v jihoamerických pralesích. Hudební doprovod zajistí soubor 
Ritornello pod uměleckým vedením Michaela Pospíšila. ■
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Kam na výstavu 
⟶ Během února se můžete za-
stavit u výloh Skleněného paláce 
a prohlédnout si finálové projekty 
čtvrtého ročníku Ceny děkana Fa-
kulty architektury ČVUT. Vystavené 
práce se tak stávají ukázkou kvality 
a směřování výuky na největší škole 
architektury u nás. Do čtvrtého 
ročníku soutěže bylo nominováno 
21 projektů prvních ročníků, 64 
ateliérových projektů a 28 diplomo-
vých prací.  
⟶ Putovní výstava představující 
50 vybraných památek železnič-
ního dědictví pětice historicky 
provázaných zemí: srbské Vojvodi-
ny, Maďarska, Slovenska, České re-
publiky a Polska je k vidění v Galerii 
Národní technické knihovny. Expo-
zice Rail4V4+V Railway Heritage je 
výsledkem dlouhodobé spolupráce 
mezi Galerií NTK a Výzkumným 
centrem průmyslového dědictví 
Fakulty architektury ČVUT v Praze. 
Výstava je k vidění do 5. února, 
poté se přesune do kavárny Stanice 
na nymburském nádraží.
⟶ Ve středu 5. února proběhne 
komentovaná prohlídka výstavy 
Potkala jsem sebe v lese od kres-
lířky a grafičky Lenky Falušiové. Ta 
také výstavou od 17 hodin ve foyer 
OC Bořislavka zájemce provede. 
Na prohlídku je třeba si rezervovat 
místo na artium@kkcg.com.

Stanice 6 
představuje 
práce studentů 
FAMU
Galerie Stanice 6, která vznikla v zre-
konstruovaném Bubenečském nádraží, 
představuje semestrální práce studen-
tů ateliéru inter-médií Filmové a televiz-
ní fakulty Akademie múzických umění 
v Praze. 
Tři meziprostory v prvním patře o ve-
likosti osmdesát metrů čtverečních 
zaplní fotografie, video art, instalace 
a objekty od šestnácti studentů. Uvidíte 
mezi nimi jak díla vzniklá tradičními 
uměleckými technikami, tak – protože 
jde o ateliér inter-médií – novými přístu-
py a jejich kombinací. ■

La dolce vita 
žáků ZŠ Petřiny
Do 2. března jsou k vidění v kavárně 
Sladká dílna na pražských Petřinách 
práce žáků šestých až devátých tříd vý-
tvarného oboru Základní školy Petřiny 
– Sever.
Nejen místo výstavy, ale i název La dol-
ce vita určily téma žákovský prací – jde 
především o portréty personifikovaných 
dezertů. Vytvořili je žáci z výtvarných 
tříd Základní školy Petřiny – Sever pod 
vedením svých pedagogů, kteří je učí 
malířským, grafickým a kreslířským do-
vednostem a seznamují je  s mnohými 
výtvarnými řemesly. 

V květnu tohoto roku bude rozsáhlejší 
výstava pod stejným názvem k vidění 
ve výstavní síni Ústavu makromoleku-
lární chemie na pražských Petřinách, 
kde výtvarníci ze ZŠ Petřiny – sever již 
několik let vystavují. ■

Gebauer 
a Zapletalová
na Veleslavíně
Obrazy Kurta Gebauera a jeho žákyně 
Veroniky Zapletalové si můžete v únoru 
prohlédnout v Zámku Veleslavín. 
Výstava Krajina těla – tělo krajiny 
prezentuje zhruba padesát děl Kurta 
Gebauera a Veroniky Zapletalové. Oba 
umělce spojuje více než vztah učitel 
a žákyně, Veronika studovala u pro-
fesora Gebauera v ateliéru veškerého 
sochařství. Oba jsou také členy spolku 
Hradní potok, který se angažuje v zá-
chraně veleslavínského zámku. Nyní zde 
připravili společnou výstavu. Prohléd-
nout si ji můžete během února ve všední 
dny od 15 do 18 hodin a o víkendech 
od 13 do 18 hodin. ■

Tlaková vlna 
Do 2. března si přijďte do Villy Pellé 
prohlédnout výstavu sochaře, malíře, 
designéra a hudebníka Michala Cimaly 
nazvanou Tlaková vlna. 
Výstava přináší autorovu takzvanou čer-
nou sérii obrazů z let 2022–2024 s téma-
ty šoku, izolace, falešné emancipace, 
mediální manipulace, davové kultury 

i masového sportu. Výstavou budou 
prostupovat sochy z posledních deseti 
let určené pro interiér i exteriér. Speci-
fickým prostorem se stane půda, kde se 
představí autorské bundy – džísky a čer-
ná zrcadla. K výstavě, která se koná 
k autorovým padesátým narozeninám, 
vzniká dokumentární film a je připrave-
ný doprovodný program, podrobnosti 
naleznete na villapelle.cz ■
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Dvě ze tří šestkových divadelních budov – divadlo Spejbla 
a Hurvínka a Dejvické divadlo – projdou v nejbližších 
měsících rekonstrukcemi. Protože stavební práce 
zasáhnou do divadelní sezony, obě scény budou dočasně 
působit jinde. 

Šestková divadla dočasně 
mění scény

Spejbl s Hurvínkem se stěhují jen o pár 
stanic tramvají dál, do Grand Hotelu 
International, za Dejvickým divadlem 
musí jeho fanoušci až na Jižní město. 

Hurvínek v Internationalu
Divadlo Spejbla a Hurvínka začíná hrát 
v hlavním konferenčním sále nedaleké-

ho hotelu International už 29. března. 
Zůstane zde do konce letošního roku. 
Pro příznivce loutek není tento prostor 
neznámý, divadlo zde působilo v roce 
2021, kdy na hotelové zahradě v době 
pandemických omezení vznikla letní 
scéna, kde vystupovalo několik umělec-
kých souborů, včetně Divadla S + H. 

Mezitím projde původní budova 
na Dejvické rekonstrukcí, při níž přibu-
de v divadle zkušebna, sklad, obnoví se 
sedadla v hlavním sále. Místo poklad-
ny vznikne zákaznické centrum, jehož 
součástí bude obchod s originálními 
dárkovými předměty. 

Za Dejvickým na Háje 
Dejvické divadlo odehraje sezonu 
2025/2026 v prostorách bývalého 
multikina Galaxie na Hájích. „Po roce 
hledání dočasného útočiště jsme 
vstoupili do bývalého multikina Galaxie 
na konečné stanici linky metra C Háje, 
ve kterém se nachází devět opuštěných 
sálů různých velikostí, obrovské foyer, 
zázemí, šatny, velkokapacitní WC pro 
diváky a podzemní garáže se třemi sty 
parkovacími místy,“ popisuje prostor ře-
ditel Dejvického divadla Lukáš Průdek.

Dejvické divadlo by zde mělo pů-
sobit v sále s kapacitou zhruba 220 až 
250 míst, nynější hlediště nabízí asi 
150 míst. Neustále vyprodaná před sta-
vení tak bude moci zhlédnout více lidí. 
A nejen to. Velký prostor nabízí ideální 
zázemí pro velký projekt. V bývalém 
multikině tak proběhne jednoroční 
experiment, kdy se propojí umělecké 
instituce z různých oblastí – Dejvické 
divadlo, divadlo pro celou rodinu Minor, 
mezinárodní festivalová platforma 
pro současné umění 4+4 dny v pohy-
bu – Místa činu, nově transformovaný 
spolek působící v oblasti současného 
tance DanceConnected a ateliér svě-
telného a audiovizuálního designu pro 
živá umění DAMU. Pokud se meziobo-
rový koncept osvědčí, může se stát 
inspirací a pilotním projektem pro další 
obdobné aktivity.

Během doby, kdy budou herci mimo 
divadlo, dojde v Zelené ulici k přístav-
bě do dvorního traktu, kam se posune 
jeviště. Díky tomu bude možné navýšit 
kapacitu hlediště asi o padesát míst. 
Opravou projde i zázemí divadla. ■

Těšíme se na Vás

8 - 14 hodin

1. března 2 0 2 5v sobotu
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Vycházky s Open House 
Další vycházky Prahou 6 organi-
zované festivalem Open House se 
konají v neděli 23. února. 
⟶ Od 14 hodin – Vily slavných 
osobností v Bubenči II. Procház-
ka s podtitulem Kam jezdívali 
Masa rykovi a kde žili Gottwaldo-
vi od kryje osudy deseti domů, 
na jejichž vzniku se podíleli žido-
vští stavebníci. Těšit se můžete 
nejen na vynikající ukázku práce 
architekta Jana Kotěry a dalších, 
ale průvodce vám prozradí i řadu 
zajímavostí ze života osobností, 
které ovlivnily historii. 
⟶ Od 16 hodin – Tajemství vil 
Petschků v Bubenči. Procházka vás 
zavede k honosným rezidencím 
jedné z nejbohatších rodin první 
republiky. Petschkové v Bubenči 
vlastnili více než desítku domů, 
některé vybudované dle projektu 
jejich architekta Maxe Spielman-
na. Součástí je i výstup tajnou 
stezkou vedoucí kolem slavné vily 
Bianca od architekta Jana Kotěry 
a na závěr nahlédnete do prostorů 
dnešního Muzea literatury, které 
sídlí ve ville Marianne Gellertové-
-Petschkové. Vstupné činí 320 Kč, 
nutná rezervace vstupenek pře-
dem na GoOut.net.

Osm žáků a čtyři učitelé ZŠ Bílá měli jedinečnou příležitost 
zúčastnit se mezinárodního vzdělávacího programu 
Erasmus+ na ostrově Madeira. 

ZŠ Bílá poznávala Madeiru 

Týden na Madeiře pod názvem GROW – 
get responsible to the outside world  
– nabídl aktivity, které spojovaly vzdě-
lávání, přírodu i kulturu. Spolu se třemi 
místními školami se žáci a učitelé ZŠ 
Bílá zapojili do projektů zaměřených 
na udržitelnost, ochranu přírody, po-
rozumění takzvanému outdoorovému 
vzdělávání a rozvoj jazykových do-
vedností. Žáci si zkusili týmovou práci 
s vrstevníky z jiných zemí, například 
Itálie, Rumunska, Řecka, a Portugal-
ska, což jim umožnilo zlepšit angličtinu 
i komunikační dovednosti. Navštívili 
ekologické centrum poblíž Funchalu, 
kde se dozvěděli o místních opatřeních 

na ochranu biodiverzity a zasadili si 
vlastní stromy. Zapojili se do školního 
outdoorového vzdělávání, během kte-
rého se naučili několik portugalských 
tanců, zopako vali si pravidla silničního 
provozu na školním hřišti a mohli si 
vyzkoušet i pojízdnou laboratoř s mikro-
skopy nazvanou GeoLab. 

Pobyt na Madeiře s projektem GROW 
přinesl žákům nejen nové znalosti a do-
vednosti, ale měli také příležitost objevo-
vat jiný způsob života, učit se toleranci 
a respektu k odlišným kulturám a navá-
zat nová přátelství. ZŠ Bílá se mohla pro-
jektu zúčastnit díky programu Erasmus+, 
který výjezd podpořil a financoval. ■

Nové komunitní 
centrum 
SpoluChvíle 
Ve Šlejnické ulici 17 vzniklo nové 
komunitní centrum pro všechny 
sousedy z Hanspaulky i seniory, 
jmenuje se SpoluChvíle.
Sdílené prostory mohou využít lidé 
z okolí, kteří se chtějí hýbat, hýčkat 
své tělo a duši, potkávat se ostatními, 
sdílet s nimi radost a nadšení, objevovat 
a zažívat nebo se jen zastavit a načerpat 
energii.

Komunitní centrum připravilo také 
pravidelný rozvrh lekcí pohybu, tvoře-
ní, setkávání, terapií a masáží. Každý 
čtvrtek od 9 do 11 hodin je program 
věnovaný seniorům. Tato dopoledne 
budou věnována cvičením, přednáškám 
a podobným akcím. Symbolické vstup-
né činí 50 korun. Do centra je bezbari-
érový přístup. Program a podrobnosti 
naleznete na spoluchvile.cz ■

Břevnovská 
hudební setkání 
V úterý 18. února v 19.00 hodin zahájí 
v Tereziánském sále Břevnovského 
kláštera svoji jarní sezonu Břevnovská 
hudební setkání. 
V programu nazvaném Písně milost-
né, v němž zazní díla Leoše Janáčka, 
Bedřicha Smetany a Antonína Dvořáka, 
se představí sopranistka Doubravka 

Novotná a na klavír ji doprovodí přední 
český interpret Miroslav Sekera. 

Jubilejní 10. sezona Břevnovských 
 hudebních setkání bude pokračovat 
dalšími čtyřmi koncerty až do konce 
června střídavě v Tereziánském sále 
a v kostele Církve československé 
husitské ve Wuchterlově ulici. Vstu-
penky koupíte v Informační kanceláři 
Bělohorská 110 a ve Fortně Břevnovské-
ho kláštera, pokud se koncerty konají 
v klášteře. ■
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Podoby tělesné formy
V pátek 14. února v 17 hodin 
začíná ve Veleslavínském zámku 
výstava Figureout. 
Deset studentů Akademie výtvar-
ného umění tady nabídne svá díla 
na téma objevující podoby tělesné 
formy .

Akce Muzea Prahy
Müllerova vila bude od 1. února do kon-
ce letošního roku uzavřena kvůli rekon-
strukci. Muzeum Prahy vám však i na-
dále nabízí prohlídku Rothmayerovy vily 
na základě rezervačního systému a také 
program ve Studijním a dokumentač-
ním centru Norbertov. To je otevřené 
v úterý, ve čtvrtek, v sobotu a v neděli 
od 9.45 do 18 hodin. 

⟶ 6. února od 17.30 hodin se koná 
přednáška, která představí historii Rot-
mayerovy vily, postavené v letech 1929 
a 1930 architektem Ottou Rothmaye-
rem. Vila sloužila jako centrum kulturní-
ho života, dnes je důležitou památkou 
české meziválečné architektury.
⟶ 22. února od 10 hodin můžete vyra-
zit na procházku s Hedvikou Čenkovu, 

 která vás zavede do Kolonie Baba. Domy 
si zde stavěli zástupci politiky, umění 
a vzdělávání. Mezi nimi byli malíř Cyril 
Bouda, grafik a designér Ladislav Sutnar 
a mnozí další. Kromě architektury jsou 
fascinující i osudy stavebníků – každý 
dům má svůj jedinečný příběh. Sraz je 
na zastávce autobusu 131 U Matěje. 
⟶ 25. února v 18 hodin začíná přednáš-
ka Černošice – letní rezidence Pražanů. 
Ta představí nejvýznamnější vily a spe-
cifika černošického letoviska.

Na akce potřebujete vstupenky, které 
koupíte na muzeumprahy.cz online nebo 
v pokladně Studijního a dokumentační-
ho centra Norbertov. ■
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Kdo má v Divoké Šárce 
přednost?

Budoucnost  
Červeného Vrchu

Opravená asfaltová cesta v Divo-
ké  Šárce od Horoměřické k Vizerce 
 vzbudila nevoli části veřejnosti. Uká-
zalo se, že nejde o stezku pro pěší, ale 
o účelovou komunikaci sloužící i jako 
přístupová cesta k novým vilám. Jaké 
budou podniknuty kroky, aby cesta 
odpoví dala charakteru přírodního 
parku a návštěvníci Šáreckého údolí se 
na ní opět cítili bezpečně? 
Na místě historických usedlostí Vizerka 
a Velká Pachmanka vyrostly v přírodním 
parku vily. Spolky se proti stavbě odvo-
lávaly, ale neuspěly. Naším cílem bylo 
upozornit na předimenzovanost staveb 
a zvýšený provoz, čímž se plíživě privati-
zuje prostor parku na úkor veřejnosti.

Praha 6 uložila majitelům nemovitostí 
povinnost po dokončení stavebních 
prací uvést cestu do původního stavu. 
Magistrát ale financoval opravu přibliž-

ně třetiny cesty. Výběrové řízení vyhrála 
firma majitele jedné z vil, ač podala 
vyšší nabídku kvůli slibované kratší 
době realizace – 4 dny. Upřednostnění 
opravy této cesty z veřejných peněz 
před jinými, na které se čeká roky až 
desítky let, vzbuzuje otázky o prioritách 
magistrátního odboru ochrany prostře-
dí. Dlouhá léta cesta sloužila hlavně 

chodcům a cyklistům. Jako cyklostezku 
ji propagovala i Praha 6 na Facebooku. 
Ve skutečnosti jde o účelovou komu-
nikaci s rychlostí 50 km/h, určenou 
také pro majitele nemovitostí, dopravní 
obsluhu a Lesy hl. m. Prahy. Chodci by 
měli chodit po krajnici. Odbor dopravy 
Prahy 6 reagoval na náš podnět a zahájil 
kroky k zavedení vhodných doprav-
ních opatření. Ideální by byla pěší zóna 
s omezením rychlosti 20 km/h. Regula-
ce provozu je nezbytná, pokud mají mít 
chodci přednost. ■

J. Kučera, J. Koňaříková,  
spolek Šárecké údolí

Stránka spolků a občanských 
iniciativ Prahy 6
publikuje názory jejich členů čin-
ných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na  spolky-redakce@praha6. org. Archiv 
a plné  verze článků na praha6. org. Texty 
nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně 
podepsané spolky a iniciativy. 

MČ Praha 6 spolu s investorem plánuje 
přestavbu okolí OC Šárka. Projekt osa 
Červený Vrch má propojit ZŠ Na Dlou-
hém lánu s gymnáziem Arabská, vytvořit 
náměstí a zlepšit veřejná prostranství. 
Součástí je rozsáhlá bytová výstavba 
a přestavba obchodního centra. Do pro-
cesu plánování se má zapojit i veřejnost.
Obyvatelé domu Kamerunská 603–607, 
kteří mají být výstavbou nejvíce dotčeni, 

již několik let upozorňují na své obavy. 
Nesouhlasí s výškou budov až 18 pater 
a požadují omezení. Trvají na zachování 
vzrostlé zeleně a kritizují nové parkovací 
plochy a cesty, které by podle nich naru-
šily klid a vedly k úbytku stromů.

Z urbanisticko-architektonické 
sou těže má vzejít ideová studie jako 
podklad pro rozvoj lokality. Na setkání 
22. ledna bylo občanům sděleno, že 

investor, společnost CPI Reality, plánuje 
zastavět cca 17 000 m2 hrubé podlažní 
plochy (HPP). Přibližně 10 000 m2 bude 
určeno pro nové byty, což znamená 
 minimálně 130 bytů a 300 až 350 no-
vých obyvatel. Lokalita ani infrastruk-
tura však na  takovou zátěž nejsou 
připraveny, což povede k zahuštění 
dopravy a sevření sídliště mezi frekven-
tované silnice.

Co ale nezaznělo, je, že CPI vlastní 
pouze část pozemku a má právo za-
stavit jen 6687 m2 HPP. Zbytek má být 
čerpán z městských pozemků výměnou 
za finanční nebo jiné plnění. Občané tak 
nemohli reagovat na celkovou kapacitu 
zástavby, přestože to byla jejich hlavní 
výhrada. A tak jejich připomínky smě-
řovaly především k zachování kvalitní 
zeleně, a vytvoření bezpečné, zelené 
a průchodné osy.

Výsledky soutěže přinesou řešení pro 
podobu nové výstavby, ale pro zelenou 
osu mají nabídnout jen ideové řešení. 
MČ by však měla občanům garantovat, 
že zelená osa skutečně vznikne. Oby-
vatelé žádají, aby městská část snížila 
kapacitu, kterou může investor zasta-
vět, a aby byly výsledky soutěže vloženy 
do územně plánovací dokumentace, 
aby se staly závaznými pro budoucí 
rozhodování. ■

E. Horáková, zástupkyně SVJ za dům 
Kamerunská 603–607, V. Hodek, 
Společně pro 6
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→ DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 688, Praha 6, tel.: 233 901 384, vstu-
penky@semafor.cz, semafor.cz
 
1. 2.  Černá kočka - Bílý pes
3. 2.  Všechnopárty
4. 2.  Všechnopárty
5. 2.  ŠLI TŘI ŠLITŘI - natáčí ČT
6. 2.  ŠLI TŘI ŠLITŘI
7. 2.   Kytice
10. 2. Osvobozené divadlo Semafor
11. 2.  Poslední štace
15. 2. ŠLI 4 ŠLITŘI - premiéra
16. 2. ŠLI 4 ŠLITŘI
17. 2.  Všechnopárty 
18. 2. Všechnopárty 
20. 2. ŠLI 4 ŠLITŘI
24. 2. Kytice
25. 2. Kytice
26. 2. Nižní Novgorod
28. 2. Co na světě mám rád

→ DIVADLO S + H
Dejvická 919, Praha 6, tel.: 224 316 784, poklad-
na@spejbl-hurvinek.cz, spejbl-hurvinek.cz
 
1. 2. 14.00, 16.30 Jak s Máničkou šili všichni 
čerti
2. 2. 10.30, 14.00 Jak s Máničkou šili všichni 
čerti
8. 2. 11.00, 14.00, 16.30Hurvínkova cesta 
do Tramtárie
9. 2. 10.30, 14.00 Hurvínkova cesta 
do  Tramtárie
12. 2. 18.00 Hurvínkova cesta do Tramtárie
15. 2. 14.00 Hurvínek prodává nevěstu
15. 2. 16.30 Hurvínek prodává nevěstu – Festi-
val hudebního divadla OPERA 2025
16. 2. 10.30, 14.00 Spejbl, Hurvínek a já
22. 2. 11.00, 14.00, 16.30  Hurvínek a král 
Blecha
23. 2. 10.30, 14.00 Hurvínek a král Blecha

→ ANTI.KVARIÁT DD 
Celý program Dejvického divadla včetně 
hlavní scény naleznete na dejvickedivadlo.cz 

2. 2. 16.00 Pelech 
pro děti od 7 let 
3. 2. 20.00 Kuš, svině!
rodinný příběh 
4. 2. 20.00 Kuš, svině!
9. 2. Tajemná skříň
pro děti od 5 let 
16. 2. 16.00 Nejmenší ze Sámů 
pro děti od 4 let 
23. 2. 16.00 Vyrobím díru, abych z ní  
mohla čouhat 
autorská pohádka
24. 2. 20.00 Večer jedna báseň
talk show Lukáše Pavláska a hostů
23. 2. 20.00 Játra
26. 2. 16.00 Co.media
Intermediální integrál Martina Myšičky

→ PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 5/208, Praha 6, 
info@piseckabrana.cz, piseckabrana.cz

Výstava 
6.–20. 2. TRIO: výstava obrazů Pavla Freie, 
Blanky Korešové a Martina Huba.

14. 2. 17.00–22.00 VALENTÝN open mic 
 hudba, tanec, výtvarná dílna, prezentace 
drobných dárků a květin, přednáška moř-
ského biologa, v kavárně valentýnské delika-
tesy.Moment Band, Bohemia Cimbal Music 
Party a mexická kapela Mariachi Azteca  
de Praga. 

→ VILLA PELLÉ
Pelléova 91/10, Praha 6, tel.: 224 326 180,  
info@villapelle.cz, villapelle.cz

Výstava 
23. 1. – 2. 3. Michal Cimala: Tlaková vlna

Nedělní škola umění hrou 
16. 2. Druhý běh pravidelných výtvarných 
workshopů pro děti. 

→ KAŠTAN — SCÉNA UNIJAZZU
Bělohorská 150, Praha 6, tel.: 233 353 020, 
kastan@kastan.cz, kastan.cz

1. 2. 15.00 → Divadlo paní Ptákové: Pipi dlouhá 
punčocha – pohádka pro nejmenší
1. 2. 19.30 → koncert Silný kafe, Voodoo 
Garden, Kitako Melafefon – punk, stoner, 
psychedelic

3. 2. 18.00 → vernisáž výstavy vstup volný 
Jana Fafejtová: Kaštanový návrat – výtvarné 
umění
4. 2. 18.30 → přednáška Ing. arch. Zdeněk 
Lukeš: Typologie Prahy II: Mosty přes Vltavu – 
architektura
5. 2. 19.00 → poslechový audiovizuální večer  
Vítek Novák – The Beatles: Get Back! – hudba 
a historie
6. 2. 19.00 → film Jiříkovo vidění, koncert 
Budoár staré dámy – dokument a alternativní 
rock
8. 2. 15.00 → Divadlo Hedárium: Studánka 
a kouzlo lesa – pohádka pro nejmenší
8. 2. 20.00 → koncert OTK, Krstní Otcovia (SK) 
– alternativní rock
11. 2. 20.00 → koncert  Aaron Brooks (US), 
Karolína Korecká – rock, folk, blues
12. 2. 16.00 → Sváťovo dividlo: Máša a tři med-
vědi – pohádka pro nejmenší
12. 2. 20.00 → literárně-hudební setkání 
Poetry Jam: Ondřej „Sifon“ Anděra, Bohdan 
Bláhovec a hosté – poezie, slam a hudba
13. 2. 20.00 → koncert  Garyho Hausbót – 
rock’n’roll, soul, pop
14. 2. 19.30 → koncert  Laundered Syrup, 
UKWxxx, Volut – stoner, alternative rock
15. 2. 15.00 → Divadlo KAKÁ: Příběhy malé 
Buddhy – pohádka pro nejmenší
15. 2. 20.00 → koncert Štefánikove deti (SK), 
Holy Fanda and The Reverends – rock, coun-
try, folk
18. 2. 20.00 → koncert  Jan Burian – folk
19. 2. 20.00 → koncert  Varkocs (SK/HU) – 
folk, world music
20. 2. 20.00 → koncert Původní Bureš – folk, 
punk, rock,
22. 2. 15.00 → Divadlo KAPSA Andělská Hora: 
O chaloupce z perníku – pohádka pro nej-
menší
22. 2. 20.00 → koncert  Crewpěj – pop-folk
23. 2. 19.30 → koncert  Marek Dusil Blend, The 
Jujubes (UK) – blues, folk, rock
27. 2. 20.00 → koncert  Jaroslav Hutka – folk
28. 2. 19.30 → koncert Tomáš Toman & Ján 
Kicko, The Winter Sounds (US/CZ), Michal 
Dufek – folk
 

→ KC KLUBOVNA 
Generála Píky, Praha 6, tel.: 739 834 056,  
klubovna@povalec.cz, klubovna.povalec.cz

10. 1. 19.30 → koncert Les a love, Drum'n'rap
1. 2. 19.00 → koncert Eidee, Malej Péťa + Eljel + 
Abster, Ema
3. 2. 20.00 → divadlo Tajemství vesmíru
4. 2. 19.30 → koncert Jan Váňa, Dvouhlavej kluk
5. 2. 19.00 → přednáška Mudr. Cyril Matějka - 
Novinky a mýty o ADHD a autismu
6. 2. 19.30 → koncert Michael to Castle, Otáz-
ka času
7. 2. 19.30 → koncert Matyášovi kamarádi, 
Kosmetik Institut

Kulturní programy

Hurvínek a král Blecha.
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8. 2. 15.00 → sekáč Fonkienz, Shue Cut, Ben 
Dover 
10. 2. 19.30 → koncert Kamarád krteček
11. 2. 18.30 → koncert Soft as Snow (NO), Meri-
dian Drift (UA), Iwouldcutmyhands (UA)
12. 2. 20.00 → promítání Filmový klub
13. 2. 20.00 → koncert Omnion
14. 2. 19.00 → koncert Méta Monde, Tanyny, 
Cherny chleb (UA)
15. 2. 19.00 → koncert The Gripes
17. 2. 19.30 → koncert Mraky
18. 2. 19.30 → koncert  Wonderbrass Band
19. 2. 18.00 → dernisáž Space Bandits, Okusuj 
kosti
20. 2. 19.30 → koncert Gingko Lanugo, Minor 
Issues
22. 2. 19.30 → koncert Green Grass Kidz
24. 2. 19.30 → koncert Ciao Lucifer (NL), Ča-
sovač
25. 2. 19.30 → koncert Yamabushi, Norbert 
Morava
26. 2. 19.00 → koncert Akce Mezisvěty
27. 2. 19.30 → koncert Mono Stereo
28. 2. 19.00 → koncert Athena Chlebová, Ma-
tyášovi kamarádi, Franz Skafka

→ KINO DLABAČOV 
Bělohorská 24, Praha 6. Pokladna otevře-
na 30 min. před začátkem  představení, 
 dlabacov.cz, facebook.com/dlabacov.cz.

Velká retrospektivní prodejní výstava obra-
zů a grafik malířky Jany Reinerové v galerii 
kavárny kina. 
15. 1. – 19. 1. SCANDI – přehlídka současných 
severských filmů z Dánska, Švédska, Finska, 
Norska a Islandu
1. 2. 12.00 Zlatovláska
 14.00 Paddington v džungli
 16.00 Babygirl
 18.00 ČERNÁK
 20.00 Bob Dylan: Úplně neznámý
2. 2. 12.00 Paddington v džungli
 14.00 Kočičí odysea
 16.00 Saint-Exupéry
 18.00 Parthenope
 20.15 Ozvěna vln moře
3. 2. 15.30 Vlny/ KINO SENIOR
 18.00 Na plech
 20.00 ČERNÁK
4. 2. 16.00 Karaoke blues
 18.00 Janžurka
 20.00 Trojúhelník smutku
5. 2. 16.00 Zatracená krvavá láska
 18.00 The Apprentice: Příběh Trumpa
 20.00 ČERNÁK
6. 2. 16.00 Architektura ČSSR 58–89
 18.00 Maria
 20.15 Společník
7. 2.  16.00 Notre-Dame v plamenech → kino 

senior 
 18.00 ČERNÁK
 20.00 Nosferatu

8. 2.  10.00 a 14.00 Štístko a Poupěnka: Nej-
větší show 

 17.00 Na plech
 19.00 Brutalista
9. 2. 10.00 Pyšná princezna
 12.00 Lišák a zajda zachraňují les
 14.00 Paddington v džungli
 16.00 Maria
 18.30 Brutalista
10. 2. 16.00 Tajemství smrti → kino senior 
 18.00 ČERNÁK
 20.00 Na plech
11. 2.  16.00 To se mi snad zdá
 18.00 Pachová stopa
  20.00 LARS VON TRIER – Prolomit vlny 

(1996)
12. 2. 16.00 Život k sežrání
 18.00 Na plech
 20.00 Bob Dylan: Úplně neznámý
13. 2.  19.00 Na Vánoce budu gay → divadlo 
14. 2. 19.00 Na Vánoce budu gay → divadlo 
15. 2. 10.00 Zlatovláska
 12.00 Mufasa: Lví král
  14.00 Bob a Bobek ve filmu: Na stopě 

mrkvojeda
 16.00 Bez trenek
  18.00 Captain America: Nový svět – 

titulky
 20.15 Emilia Pérez
16. 2.  10.00 O třech neposlušných kůzlátkách  

→ divadlo Pruhované panenky
 12.00 Paddington v džungli
 14.00 Dogman
 16.00 Na plech
  18.00 Naši sousedé Jamadovi → japon-

ské anime – titulky
  20.00 Captain America: Nový svět – 

titulky
17. 2.  16.00 Aristokratka ve varu → kino senior
 18.00 Na plech
 20.00 Bez trenek
18. 2. 16.00 Díra
 18.00 Za oponou velehor
 20.00 LARS VON TRIER – Idioti (1998)
19. 2. 16.00 Poklad
 18.00 Babygirl
 20.00 Bez trenek
20. 2. 16.00 Picasso – rebel v Paříži
 18.00 Opice
 20.00 Emilia Pérez
21. 2. 16.00 Králové Šumavy → kino senior  
 18.00 Opravdová bolest
 20.00 Nosferatu
22. 2. 10.00 Ježek Sonic 3
 12.00 Já, rebelka
 14.00 Dogman
 16.00 Výjimečný stav
 18.00 Opice
 20.00 Brutalista
23. 2.  10.00 Smolíček Smolný → divadlo Pru-

hované panenky 
 12.00 Katak: Odvážná velryba
 14.00 Já, rebelka
 16.00 Bez trenek
  18.00 Arrietty ze světa půjčovníčků → 

japonské anime, titulky
 20.00 Opice
24. 2. 16.00 Zahradníkův rok → kino senior
 18.00 Bez trenek
 20.00 Vlny
25. 2. 16.00 Aftersun
 18.00 Agenti štěstí
  20.00 LARS VON TRIER – Tanec v temno-

tách (2000)
26. 2. 16.00 Velký pán
 18.00 Opravdová bolest
 20.00 Na plech
27. 2. 16.00 Echt – film o malíři Janu Mertovi
 18.00 Na kordy
 20.00 Parthenope
28. 2. 16.00 Zimní prázdniny → kino senior
 18.00 Babygirl
  20.00 Ďáblova sbírka s předfilmem Byl 

jsem mladistvým intelektuálem a deba-
tou o nezávislém filmu

3. 3. 15.30 Vlny → kino senior
 18.00 Výjimečný stav
 20.00 Tichá pošta
4. 3. 16.00 Ještě nejsem, kým chci být
 18.00 Štěstí a dobro všem
  20.00 LARS VON TRIER – Dogville (2000)

→ MĚSTSKÁ KNIHOVNA V PRAZE
pobočka Petřiny, U Petřin 2511/1,  Praha 6, 
tel.: 770 130 242

pondělí od 16.00 Klub deskových her
úterý od 15.00 Doučování v knihovně
úterý od 15.00 Playstation na Petřinách
úterý od 16.00 Divadelní klub Obora
středa od 17.00 Čas pro sebe
čtvrtek od 12.30 Výtvarný klub seniorů

3. 2. 15.00 Pohádková babička na Petřinách
3. 2. 16.00 Cvičení pro každého
3. 2. 17.00 Knižní klub
5. 2. 17.00 Digitální detox
5. 2. 16.00 Lomy Amerika, mystérium Českého 
krasu
5. 2. 19.00 Spolu na Petřinách: Humans of 
Prague
6. 2. 15.00 Výtvarný kurz
8. 2. 10.30 Vlk a hlad
8. 2. 14.00 Ochutnávka animace od Memorina
11. 2. 16.00 Slavné Athény: centrum řecké 
kultury
12. 2. 12.00 Artotéka na Petřinách
12. 2. 17.00 Online (ne)přátelé
14. 2. 13.30 Zimní tvořivá dílna s Dagmar 
Volencovou
20. 2. 13.00 Digitální poradna
26. 2. 18.30 Drum Circle - bubnování v kruhu
28. 2. 15.00 Workshop k výročí Otto Ro-
thmayera
 
Kino
1. 2.  13.00 Pyšná princezna
1. 2.  15.00 Mufasa: Lví král
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4. 2.  18.00 Nádhera života
6. 2.  16.00 Aznavour
6. 2.  19.00 Džungle Placht
8. 2.  13.00 Kayara a tajemné město Inků
8. 2.  15.00 Život k sežrání
11. 2. 18.00 Parthenope
13. 2. 16.00 Andy Warhol – americký sen
13. 2. 19.00 Maria
15. 2. 13.00 Bob a Bobek ve filmu: Na stopě 
Mrkvojeda
15. 2. 15.00 Ponjo z útesu nad mořem
18. 2. 18.00 Saint-Exupéry
20. 2. 16.00 Za oponou velehor
20. 2. 19.00 Vysvětlení všeho
22. 2. 13.00 Hokus pokus Diplodokus
22. 2. 15.00 Naušika z Větrného údolí

→ DDM PRAHA 6
U Boroviček 650/5, 163 00 Praha 17-Řepy, 
ddmp6.cz, tel.: 235 323 333

1. 2. 10.00–12.00 a 12.00–14.00 
keramická dílna DDM, přihlášky předem 
nutné, mailem nebo online a rezervaci vám 
musíme vždy potvrdit!

7. 2. 14.45–18.00 
výlet do galerie Kunsthalle Praha, odpolední 
program s workshopem aktuální výstavy Ne-
klidná duše. Určeno pro děti ve věku 9 - 14 let, 
přihlášení na tereze.kopecka@ddmp6.cz

12. 2. 15.00–18.00
 DDMP6 Valentýnské odpoledne – odpoledne 
plné tvoření Valentýnských výrobků a disko-
téka.

→ SENIORFITNES
Uralská 6, Praha 6, tel.: 281 910 522,  
seniorfitnes.cz

Kurzy
úterý: bridž, francouzština 8.20–9.50,  
italština 14.30–16.00

čtvrtek: angličtina (mírně pokročilí)  
9.00–10.30

pátek: kurz sebeobrany 10.00–11.00,  
zdravotní cvičení 16.00– 7.00 

3. 2. Pánevní dno opět v pohybu
4. 2. Jak zlepšit paměť a koncentraci
7. 2. Jak na eshopy - kurz pro chytrý telefon
2. 3.–8. 3. Františkovy lázně: nabízíme ceno-
vě zvýhodněný léčebný pobyt,  
přihlášky: 606 203 406

Pravidelná cvičení:
Tatran Střešovice pondělí 9.00–10.00, 
 čtvrtek 14.00–15.00 

FTVS UK úterý 11.00–12.00 
TJ Sokol Dejvice čtvrtek 10.00–11.00 
Bazén Strahov pondnělí 12.00–13.00,  
čtvrtek 12.30–13.30, přihlášky 774 262 030

Nový vzdělávací kurz pro budoucí instruktory 
březen, přihlášky do 21. 2. 602 558 135

→ FRESH SENIOR 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, Písecká Brána 
K Brusce 5, Praha 6, tel.: 224 326 180, 
e-mail: info@ porteos.cz, 
 freshsenior.cz

Kurzy
úterý 10.00 – 12.00 výtvarný kurz,  
17.00 – 18.00 trénink paměti
 
středa 9.00 – 12.00 angličtina
 
čtvrtek 9.30 – 12.30 francouzština,  
10.00 – 11.0 jóga

4. 2. 16.00 Šumné stopy: Karl Franz Bönish 
v NK Klementinum. Nutná rezervace na
karolina@freshsenior.cz

11. 2. 16.00 Literární klub Beatrice Landovská: 
Nikdy není pozdě na šťastné dětství ve Ville 
Pellé

18. 2. 16.00 Česká opera V.:  L.Janáček, Z.Fi-
bich v NK Klementinum. Nutná rezervace na
karolina@freshsenior.cz

25. 2. 16.00 Digitální poradna v klubovně Villy 
Pellé

→ KC ŠLEJNICKÁ 
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská 
služba Prahy 6. Informace na 736 489 330, 
e-mail: ksec@psp6.cz 

3. 2. Cvičení na židlích pro zdravá záda
14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. Skupina
4. 2. 13.30–16.00 Výtvarný ateliér, pokračuje-
me v tisku Ex libris.
4. 2. 14.00–15.30 Stop zapomínání 
– I. skupina
5. 2. 14.00–16.00 Hrajeme scrabble
6. 2. 14.30–16.00 „Klavírní písničkový koncert“
10. 2. Harmonizační cvičení 
14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. Skupina
11. 2. 14.00–15.30 Stop zapomínání  
– II. Skupina
12. 2. Kurz PC
15.00–16.00 I. skupina–začátečníci
16.00–17.00 II. skupina–pokročilí a procvičová-
ní I. skupiny

13. 2. 14.30–16.00 „Víly zimy“ – balerína Bianca 
Larum, art terapie
17. 2. Cvičení na židlích na podporu stability
14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. Skupina
18. 2. 13.30–16.00 Výtvarný ateliér vytváříme 
brože ze zipů.
18. 2. 14.00–15.30 Stop zapomínání –  
I. skupina
19. 2. 14.00–16.00 Hrajeme scrabble
20. 2. 14.00–16.00 Panoramatická komen-
tovaná vycházka s Ing. Olgou Tichou podél 
Vltavy po Smíchovském nábřeží od Kampy 
po Železniční most. Sraz: zastávka tramvaje „ 
Malostranské náměstí“
24. 2. Cvičení s theraband gumou 
14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. Skupina
25. 2. 14.00–15.30 Stop zapomínání – 
II. Skupina
26. 2. Kurz PC 
15.00–16.00 I. skupina–začátečníci
16.00–17.00 II. skupina–pokročilí a procvičová-
ní I. skupiny
27. 2. 14.30–16.00 „Příroda kolem nás“ 
 Manželé Kolomazníkovi–Penthea. Záchranná 
stanice

Výhled na březen: Koncert: Miloš Černý a Eva 
Šašínková–housle a kontrabas.

→ NESEDÍM, SOUSEDÍM
Roh Anastázovy a Sartoriovy ulice,  
Břevnov, Praha 6  
tel.: 702 816 476, nesedimsousedim.cz 

1. 2. 12. 17.00–18.00 Konzultace s ajťákem, 
nutná rezervace
6. 2. 14.30–15.30 Klub pro seniory: Jak na chyt-
rý telefon
12. 2. 18.30–19.30 Luštěniny pro zdraví: Objev-
te nové chutě
13. 2. 14.30–15.30 Klub pro seniory: Trénování 
paměti
16. 2. 17.00–18.00 Konzultace s ajťákem, nutná 
rezervace
20. 2. 14.30–15.30 Klub pro seniory: Kanasta 
s Kristýnou
24. 2. 18.45–19.45 Sousedské souznění: Ma-
sopustní a rozpustilé zpěvy s Ladou a hudeb-
ním doprovodem
26. 2. 18.00–19.30 Cibuloviny, přednáška za-
hradnice Lenky Bennerové
26. 2. 18.30–21.30 přešívárna
27. 2. 11.00–12.30 Libuše Jarcovjáková, ko-
mentovaná prohlídka ve Veletržním paláci. 
Rezervace nutná.
27. 2. 14.30–15.30 Klub pro seniory: Trénování 
paměti
28. 2. 9.20–15.00 Klánovický les–východní 
část, výlet nejen pro seniory v rovinatém 
terénu, cca 9 km. Sraz na Masarykově nádraží. 
Rezervace nutná.
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pondělí 3. 2. 

Kladenská x nám. Bořislavka; Dělostřelecká x Slunná

úterý 4. 2. 

Macharovo náměstí; Pod Novým lesem x Nový lesík

středa 5. 2. 

Na Bateriích u č. 27; Střední x Pod Petřinami

čtvrtek 6. 2.

Na Okraji x Krásného; Stamicova x Brixiho

pondělí 10. 2.

Heyrovského náměstí (u obchodu); Brunclíkova x Nad Alejí

úterý 11. 2.

Zeyerova Alej x Nad Alejí; Sestupná x V Domcích

středa 12. 2.

Parléřova x Myslbekova; Pod Drinopolem x Mládeže

čtvrtek 13. 2.

Liborova x Šlikova; Kopeckého x Pod Věží

pondělí 17. 2. 

Hošťálkova x Štefkova; U Ladronky x Dvořeckého (parčík)

úterý 18. 2.

Šultysova x Pětipeského; Za Oborou x Pozdeňská

středa 19. 2.

Malobřevnovská x Falcká; Kralupská x Dobrovízská

čtvrtek 20. 2.

Ruzyňská x Ledecká; U Zámečku (Veleslavín)

pondělí 24. 2.

Zličínská x U Světličky; Na Padesátníku I. x Na Padesátníku III.

úterý 25. 2.

Vlastina x U Silnice; U Silnice x Nová Šárka – pod separací

středa 26. 2. 

José Martího; Osamocená

Umístění velkoobjemových  kontejnerů  
hl. m. Prahy 2025
VOK bude přistaven v určeném termínu pouze mezi 16.–20. hod. 
VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.

Do kontejneru lze odkládat: Nábytek, koberce a linolea, zrcadla, 
umyvadla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto sklo a kovo-
vé předměty. 

Do kontejneru nelze odkládat: Do kontejneru je zakázáno odklá-
dat živnostenský odpad, nebezpečný odpad, bioodpad, stavební 
odpad, pneu matiky, elektrospotřebiče,  televizory a PC mo nitory, 
počítače, lednice, mrazáky a sporáky. Informace získáte na tel.: 
220 189 402  (Monika Hetešová — ÚMČ Praha 6).
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gis.praha6.cz/kontejnery

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK - NOVÉ ŽALUZIE - 
SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN A DVEŘÍ - SÍTĚ PROTI HMYZU. Tel: 
733 720 950 - pavel.janci@email.cz

POTŘEBUJETE VYKLIDIT A NEVÍTE JAK NA TO? Vyklízíme a odvážíme 
z těchto míst: půdy, byty, sklepy, dvorky, zahrádky, ATD. Levně. 
INFORMACE NA TEL.: 702 410 965. Sedm dní v týdnu.

PŘIJMU FYZICKY ZDATNÉ DŮCHODCE NA OSTRAHU PARKOVIŠTĚ 
V PRAZE 6 (DEJVICE). TEL: 602 294 327

Malování, lakování, zednické práce, štukování, stěrky a sádrokarton. 
Sezonní sleva 10 %. Volejte 603 432 476.

Koupím byt v Praze 6, přímo od majitele. Tel.: 604 617 788

NABÍZÍME VOLNÁ PARKOVACÍ MÍSTA V AREÁLU PARKOVIŠTĚ 
HRADČANSKÁ. V PŘÍPADĚ ZÁJMU VOLEJTE: 602 680 405

Hledám menší byt do 17 tis. nebo větší do 25 tis. jen pro 2 osoby - pár. 
Ideálně 3 roky i více, lodžie výhodou, centrum do 30 minut. Zařízení 
na dohodě. RK nevolat. Děkuji. 605 845 088

Přímý zájemce koupí byt nebo nemovitost v okolí Prahy pro své děti. 
Seniory mohu nechat v bytě na dožití. Platba ihned. Na stavu bytu 
nezáleží. Tel.: 608 661 664

NALAĎTE SEBE 
I FORMU NA MAXIMUM

Zimní počasí vám náladu nezvedne, cvičení ano.  
Studio Souladronka nabízí profesionálně vedené lekce  

pro všechny ženy bez ohledu na věk nebo kondici.  
Vybere si každá. 

PILATES
JÓGA 
BARRE PILATES 
FUNKČNÍ TRÉNINK
REHABILITAČNÍ CVIČENÍ 

Rezervace na www.souladronka.cz nebo 604 275 276.
S tímto inzerátem nabídneme ke cvičení  

smoothie zdarma.

Cvičíme ve stylovém 
prostředí Usedlosti 
Ladronka. 
Nabízíme skvělé lekce 
v malých skupinkách. 
Součástí studia je 
příjemná kavárna. 



in
ze

rc
e

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka/otevřeno po–pá 10–13 14–16 h

VÝKUP KAŽDÝ DEN 
www.antiqua-apollon.cz, www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY i poškozené,do r.1970. 
Máme zájem o dečky, přehozy.Veškeré hračky,pohlednice.Předměty ze skla. 
Vzduchovky, šavle, zbraně, vyznamenání. Gramofony, telefony,psací stroje. 
Porcelán-sošky, hrnky, kořenky. Stříbro, alpaka, kov – příbory, mísy, košíky, 

tácy. Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, grafiku-i poškozené. Hodiny, 
budíky, Primky-aj, barometry. Sochy-lidé, zvířata, Madona. Šperky–české 

granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii.Vánoční ozdoby, Betlémy. Psací stůl  
s roletou, komoda, servírovací stolky, stojany, věšáky.Lampy, lustry.  

Předměty z Číny, Orientu.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí, i když nic  

nekoupíme-NIC NEPLATÍTE.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz

ŠTÚROVO 2025
35 druhů ubytování uvnitř areálu

777 22 33 41
www.badentour.cz

Nejžádanější  
destinace  
Slovenska 

DOPROVODNÝ PROGRAM  
PRO DĚTI I DOSPĚLÉ

Koupím LP gramofonové desky 
a CD disky. Přijedu. 721 442 860

!ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU 
NA SKLÁDKU!
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, 
zahrady atd. Naložíme a odvezeme 
nepotřebné věci za rozumnou cenu. 
STĚHOVÁNÍ. Tel.: 773 484 056
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POMÁHÁME 
SPOLEČENSTVÍ 
VLASTNÍKŮ 

Poradenské centrum
ČESKÁ ENERGETICKÁ PORADNA Vám nabízí bezplatnou pomoc. 
Věříme, že informované rozhodování v oblasti energetiky může vést 
k významným změnám, nejen na úrovni jednotlivých domácností, ale 
i celého města. Naše pomoc je určena převážně  pro předsedy byto-
vých družstev, společenství vlastníků jednotek či střední investory v 
oblasti bytové výstavby, v oblasti průmyslu či terciárních služeb, kteří 
připravují rekonstrukce anebo novostavby. Pošlete nám písemně Váš 
dotaz anebo si u nás sjednejte schůzku s našim energetickým porad-
cem. Umíme Vám pomoci kvalifikovanou radou z oblasti energetiky a 
související legislativy.

ČESKÁ ENERGETICKÁ PORADNA 
se snaží nabídnout řešení a poradenství, které odpovídá aktuálním 
potřebám a zároveň dbá na budoucnost. Chceme, aby obyvatelé 
Prahy měli k dispozici nejlepší možné informace a mohli se tak roz-
hodnout pro energetické řešení, které je pro ně nejlepší. Ať už jde o 
moderní metody vytápění, obnovitelné zdroje nebo inovativní techno-
logie, naše poradna je zde, aby podpořila každého, kdo hledá cestu k 
udržitelné budoucnosti.

• Út, St, Čt | 9:00-17:00  
osobní schůzky u nás po dohodě s konzultanty

• tel | +420 734 888 775
• e-mail | info@cepor.cz
• WeB | WWW.ceSkaenergetickaporadna.cz
• praHa 4 | ŽeletavSká 1525/1

NOVĚ OTEVŘENÁ 
KANCELÁŘ

ČESKOU ENERGETICKOU PORADNU provozuje AA Beta Consulting, s. r. o.   IČO: 21023557
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